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EDITORIAL 

L 
a delinqüència és fruit de la margina-
ció voluntària o forçada, de certs ele-
ments de la nostra societat. 

Ara, a nivell local, quan diem "La 
Nostra Societat" ho diem d'una mane-
ra col·loquial, no pas real, perquè... 
quina és la nostra societat? quin és el 
nostre grup social en elxiual ens sentim 
integrats i del qual ens sentim respon-
sables col·lectivament? 

'NO pas el dels Tifosi italians ni el dels miners anglesos de Cardif ni dels 
flamencs ni dels valons belgues ni dels teutons ni dels saxons... ni tan sols 
dels tortosins, per ésser ben estrictes. 

Però tots hi són aquí, a l'estiu... volem que hi siguin. 
I som espectadors actius d'un fenomen periòdic ben curiós com és la sob-

tada formació d'una comunitat absolutament heterogènia i dispar que, a 
més, es troba en un estat psicològic diferen al que té la resta de l'any degut 
a trobar-se en periode de lleure i ben lluny del seu "hàbitat" natural. 

Tot això ja porta prou problemes per l'aparició de comportaments antiso-
cials, reprimits la resta de l'any, però, a més, cal afegir-hi el seguici de de-
predadors que venen darrera el ramat, els delinqüents comuns, atrets per 
aquesta important aglomeració humana. 

Viure en societat funciona, progressem, tenim llum elèctrica, aigua co-
rrent, telèfon, escoles, es respecta la propietat privada i la nostra integritat 
física. Paguem a d'altres perquè tinguin cura de tots aquests serveis. 

Però a vegades, a l'estiu tot se'n va en orris: el telèfon és UÍI desastre, 
l'aigua de l'aixeta surt roja, tallen la llum, ens roben i a sobre ens apallissen. 

Hi ha serveis que sempre han estat dolents i d'altres que milloren. 
La seguretat ciutadana, la inseguretat ciutadana, la delinqüència és un 

tema molt present, preocupant i conflictiu. 
"La delinqüència és fruit de la injustícia social"... si... evidentment... 

però potser que no ens emboliquem i ens quedem en una anàlisi de la seva in-
cidència dins el nostre conglomerat turístic i la manera de fer-hi front. 

Aquest és el tema de reflexió que us proposa avui "EL CARRILET". 
Podem des d'aquí incidir sobre els factors d'injustícia social generadors de 

marginació i delinqüència o sols ens queda la prevenció de l'acte delictiu o la 
seva repressió? 

Quins mitjans tenim? ... Quins mitjans ens donen? 
Senyors: queda obert el debat. 
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CASA GRAN, EN PLE 
COSAS DE VERANO: 
DE SANTA TERESA, 
A LA TELEVISION QUE NOS LLEGA 
DE ANDORRA. 

• • • 

Ya sabemos que las calores de 
verano reblandecen los sesos y 
traen consigo visiones místicas, 
aterrizajes de ovnis luminosos y 
señales del más allá; así que no me 
extraña que Ricardo López enviase 
a Ramiro Pons junto a Santa 
Teresa, por el camino de la 
perfección, en uno de los últimos 
plenos. 

O que un grupo de comerciantes, 
todavía en el mes de junio, se 
lamentase de la falta de seguridad 
-quinquis, punkis, vidrios y cabezas 
rotos- y amenazase con crear una 
brigada de protección civil paralela o 
perpendicular a la policía municipal. 

O que Ramiro Pons denunciase 
que están cayendo bichitos sobre 
las cabezas de los guardias en el 
cuerpo de guardia municipal. Algo 
huele mal en Dinamarca. 

O que dimita, por enfermedad, el 
ponente de Turismo y se 
autoproclame ponente de Turismo el 
que ya era, sin dejar de serlo, 
ponente de hacienda, quedando así 
en manos de Ricardo López la 
hacienda, el turismo, la cultura, el 
deporte y ... 

... El resto queda para el 
iniciativo Joan Bassó, al que se le 
nombra teniente de alcalde con los 
títulos que ya tenía delegados: 
responsable de las áreas de 
"Serveis Públics, Vialitat, Sanitat i 
Serveis Socials, Transports i 
Circulació, Política d'Habitatge, 
Activitats i Obertures". ¡Casi ná...! 

• • 
Al iniciativo le han venido todos los 
retales que sobraban. Suerte que 
tiene las espaldas anchas. 

Y entra como nuevo concejal, y 
delegado de Cultura y Deportes bajo 
la supervisión de Ricardo López, el 
siguiente en la lista del C.D.S., Josep 
Amat Rodríguez. Bienvenido a esta 
jaula de grillos, señor Amat. 

Y el que antes era de Cultura, 
señor Lluís Pujol, pasa a ser 
delegado de hacienda bajo la 
supervisión de Ricardo López. 

Y... No hay más cambios: el 
alcalde sigue siendo alcalde y con 
las obras continúa el Bas. O sea, 
que, al igual que los señores 
González y Pujol, el señor Clara ha 
entendido que tenía que hacer una 
pequeña remodelación en su gobierno 
municipal y, aprovechando la 
forzada dimisión del señor Cruañas, 
ha movido los peones para mayor 
gloria de Platja d'Aro, que no ha de 
ser menos que Madrid o Barcelona. 

Cosas de verano. En una sesión 
pide la oposición que el señor alcalde 
denuncie los desastrosos servicios 
de Correos y Telefónica y les haga 
la misma butifarra que le hizo ai 
MOPU. La Telefónica -"No pierdas 
el hilo... llama!"- nos tiene 
incomunicados todo el verano y el 
servicio de Correos presume en 
Plat ja d'Aro de colas 
tercermundistas. 

Cosas de verano. Como la 

televisión que nos llega de Andorra: 
"Televisión Platja d'Aro". Ramiro 
Pons denunció en el último pleno que 
dicha televisión utilizase el logotipo 
del Foment de Turisme. No 
confundamos, señor Ramiro: puede 
que el logotipo sea idéntico, pero 
estamos seguros de que otro será 
su comportamiento. 

Cosas de verano. En el último 
j pleno la oposición pidió 
i responsabilidades al señor alcalde 
I porque las olas del mar se habían 
¡ llevado una plataforma, que aún 
' andaba buscando la patrulla de mar. 
i Aniceto Clara dijo que él no había 
I mandado a su Armada a luchar 
I contra la tempestad. 

' Cosas de verano. Vuelve a 
I estar en candelero la seguridad 
I ciudadana. A altas horas de la 

noche muchos gamberros y pocos 
I agentes por la calle. Ramiro Pons 

pide más vigilancia nocturna, 
guardias haciendo la ronda a pie y 
de uniforme. Que se note su 

i presencia, para que los cacos, 
gamberros, quinquis, punkis y-

i alteradores del orden en general 
: sepan que lo van a tener difícil. 

Son cosas de verano. Cuando 
pasen estas malas calores y los 
sesos vuelvan a recobrar su normal 
consistencia, os volveré a decir 
aquello de... 

"... Se despide sin más y os da 
la mano éste, que lo es, vuestro fiel 
VULCANO". 
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SEGURIDAD 
CIUDADANA 

(Comunicado del Palacio Imperial del Papapipa, Imperator Máximus 
del Imperio Euroasiático y de los "Països del Baix Empordà". Pipo-
landia, Alta Mongoüa del Sur, a primero de Agosto de 1988). 

Espero que las recomendaciones 
de nuestro Gran Consejo Imperial 
sobre lo del Foment (CARRILET n® 
8 - Junio, 1988) hayan caído sobre 
terreno abonado y que hayáis podi-
do paliar ese vacío creado por la 
falta de un "Capo de Turismo". 

Hoy el tema de la seguridad ciu-
dadana ya no es tan fácil de tratar; 
es un capítulo mucho más complica-
do, casi podría decir que es una pa-
tata demasiado caliente. Mucha 
gente ha querido solucionar este pro-
blema y raro es el día en que alguna 
persona importante no escriba algo 
sobre la plaga que os azota desde 
hace siglos, renaciendo a escondidas 
en tiempos de crisis, desempleos, 
masificaciones artificiales y especu-
lativas de la gente acorralada en in-
frahumanos suburbios, en el laberin-
to de los estupefacientes y en la 
desmesurada carrera de enriquecer-
se rápidamente sin el menor esfuer-
zo ni profesionalidad. Diariamente os 
dan por la televisión noticias sobre 
este particular tema y, según los in-
formes que nos llegan desde el sur 
del Imperio Euroasiático, los proble-
mas sobre la seguridad ciudadana, 
la delincuencia en general, van en 
aumento y los frenos que se han in-
ventado para detener este mons-
truoso tren loco que todo lo arrasa 
en su camino no actúan según lo 
previsto. 

Antes de entrar en materia, 
quiero poner en vuestro conocimien-
to que, desde hace muchos milenios, 
en nuestro país no existe este azo-

te, y hemos tenido que buscar infor-
mación en nuestros más remotos 
archivos del antiguo Cerebro Elec-
trónico del Consejo Imperial, AZ-
M88/16, que hace siglos ya que no 
está en uso. Hurgando en él hemos 
encontrado lo que en aquel tiempo 
nuestros antepasados hicieron para 
contrarrestar esta plaga y comba-
tirla hasta su completa desapari-
ción. Con un esfuerzo titánico y 
constante lucha durante siglos lo-
graron que en el día de hoy no exis-
tan las palabras "inseguridad" y 
"delincuencia" en nuestro diccionario. 

Os voy a dar un resumen tan 
fresco como si esta noticia hubiera 
salido del Gran Consejo Imperial, 
con mis mejores deseos para que i 
consigáis lo que nosotros ya tene-
mos: paz, felicidad e inmejorable 
convivencia ciudadana. 

MEDIDAS 
A LARGO PLAZO: 

a)No concentrar la población en ciu-
dades satélites, ciudades dormi-

torio, como si las personas fueran 
animales de granja. Pisos o casas 
con suficiente amplitud, con jardi-
nes y una infraestructura humani-
zada. Escuelas, clubs, guardería 
infantil, centros médicos, asisten-
cia social completa, supermerca-
do, banco, campos de deportes, 
jardines públicos... y todo ello bien 
arreglado, no improvisado. Y 
transportes ultrarrápidos que 
unan estos "viviparks" con los 
centros de trabajo. 

b)Escuelas de un alto nivel humano 
adaptadas a las necesidades de 
cada época en que se vive: leccio-
nes de convivencia ciudadana y 
familiar, estudios sobre profesio-
nes e informe sobre las necesida-
des de las distintas profesiones 
que están en alza y que permiten 
al joven escoger según sus aptitu-
des una profesión a su gusto y con 
porvenir, promoción de todo tipo de 
deportes a partir de la primera en-
señanza 

c)Creación de centros de planifica-
ción familiar obligatorios para todo 
el mundo, que velen por un equili-
brio sano y renovador de la pobla-
ción con una progresión adaptada 
a la necesidad del país. 

d)Creación de centros de reinserción 
social en vez de cárceles estilo si-
glos XIX ó XX. Estos centros lo ten-
drían absolutamente todo a mano 
para reconvertir o curar al enfer-
mo en un tiempo mínimo y devol-
verlo a la sociedad como un ser 
útil. 

e)Creación de un centro de investi-
gación sobre la adaptación del ser 
humano a la vida cotidiana duran-
te cada época. Investigación de 
fórmulas de adaptación del delin-
cuente a la vida social. 

f)A través de leyes justas, reforzar 
la autoridad de los agentes de se-
guridad, que han de tener también 
la confianza y el apoyo ciudada-
nos. Agilizar al máximo los proce-
dimientos judiciales, creando inclu-
so tribunales especiales para los 
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delitos de menor cuantía. 
MEDIDAS INMEDIATAS O A 
CORTO PLAZO: 

Colaboración-Concentración del 
mando y de la infonnación aún a pe-
queña escala. 

Las diferentes fuerzas de seguri-
dad tienen que colaborar al máximo 
entre sí y no han de existir compe-
tencias desleales ni envidias. Todos 
tiran del mismo carro. La informa-
ción, la estadística, la investigación 
obtenidas por los diferentes cuerpos 
de seguridad han de ser captadas 
por un ordenador central. Lo ideal 
sería un mando único o por lo menos 
que las competencias estén clara-
mente determinadas. Supongo que 
este problema ya lo tenéis en vías 
de solución. 

Detectación. 
Una estadística sobre los dife-

rentes delitos cometidos os permite 
localizar exactamente las zonas 
neurálgicas o calientes de vuestro | 
pueblo. Esta detectación transfor-
mada en estadística os da una am-
plia información sobre los días de 
mayor actividad delictiva, índole, lu-
gar y hora del delito. 

Actuación. 
Como se sabe lo que pasa y 

cuándo pasa, se pueden mandar 
más efectivos, con o sin uniforme, a 
estas zonas conflictivas. La esta-
dística-información organiza más o 
menos las acciones o medidas a to-
mar por los diferentes cuerpos de 
policía 

Prevención 
Los turistas que escogieron 

vuestro pueblo para pasar sus va-
caciones sólo piensan en el "far nien-
te", la playa, tostarse al sol y pa-
sarlo bien. Piensan que han venido a 
un paraíso, están totalmente relaja-
dos y se despreocupan de todo. No 
podemos actuar como si "no pasa 
res"; hay que informarles de que en 
este paraíso hay algunas fieras y 
que ellos pueden ser las próximas 
víctimas. 

Tenéis que publicar un folleto 
bien hecho de "cómo vivir feliz en 
este paraíso". Hay que prevenirlos 
de los posibles peligros que corren 
durante su estancia en vuestro pue-
blo. Un folleto con una serie de dibu-
jos y textos que todo el mundo pue-
da entender, algo simpático, como 
un "tebeo", que les advierta incon-
fundiblemente de los peligros que co-
rren si no hacen lo que diga el 
"Santa Claus". ' 

Estos folletos, e incluso pòsters, 
deben estar en todos los sitios: hote-
les, apartamentos, restaurantes, 
bares, peluquerías, bancos, tiendas, 
lavabos públicos (si los hay), càm-
pings, etc.... 

El cliente tiene que estar infor-
mado en el momento de su llegada; 
ésta es una medida que nosotros es-
timamos imprescindible y de mayor 
éxito, naturalmente sin despreciar | 
las otras medidas. j 

I 
Avisar e informar a la gente que 

vive en las zonas de mayor peligro 
sobre lo que está pasando en su 

área, que abran los ojos y que cola-
boren con la policía. 

Organizar en invierno algún colo-
quio sobre seguridad dirigido por ex-
pertos y profesionales. Informar a 
los comerciantes, industriales y par-
ticulares de las ventajas que ofre-
cen algunos sistemas de seguridad. 

Todas estas medidas que han 
servido durante siglos y otras que 
vuestros técnicos estimen necesa-
rias harán que vuestro pueblo, "El 
bonito Platja d'Aro", sea muy incó-
modo para estos parásitos que os 
invaden cada verano e incluso en in-
vierno. Tenéis que hacerles el traba-
jo difícil, de forma que el andar ro-
bando o "deliteando" por Platja 
d'Aro tenga un alto riesgo para los 
amigos de lo ajeno. 

Espero que algunas de estas me-
didas a corto plazo, que en un lejano 
pasado han servido para mejorar la 
seguridad ciudadana de nuestro pue-
blo, os ayuden a terminar con esta 
plaga que está socavando el respe-
to mutuo y la dignidad de la gente. 
Se está manchando la imagen de un 
pueblo pionero, hospitalario, honrado 
y orgulloso. 

Mis esposas bienhechas y Yo, el 
Gran Consejo imperial y todo mi 
pueblo de Pipolandia os deseamos 
muchas temporadas seguras y es-
peramos que en un próximo viaje, 
dentro de mil años, estos problemas 
estén arreglados definitivamente. 

Feliz milenario os desea vuestro 
Imperator Máximus, Papapipa 

Andrés Zimmermann 
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CELLER ZODÍAC 
Cl Pinar del Mar, 9 
PLATJA D'ARO 
Telèfon 81 81 41 

HOTEL COSMOPOLITA**^ 
Cl. Pinar del Mar, 1 
Tel. (972) 81 73 50 

HOTEL ACAPULCO** 
Cl. Mediterráneo, 1 
Tel. (972) 81 71 62 

HOTEL CLARAMAR*** 
CL Pinar del Mar, 10 
Tel. (972) 81 71 58 

HOTEL PLANAMAR** 
Avda. de la Paz, 3 
Tel. (972) 81 71 77 

HOTEL BULEVARD** 
Centre Comercial - Ctra. Sant Feliu 

Tel. (972) 81 78 74 



CRONICA DE 60 DIES 

17 de Juny 
El Ministeri d'Obres Publiques i 

Urbanisme otorga un deis Premis 
Nacionals d'Urbanisme al projecte 
del Passeig Marítim del nostre 
municipi. Anicet Clara, en desacord 
amb la política del MOPU respecte 
al Passeig Marítim, refusa la 
presència a Tacte en aquests 
termes: 

"En relación a su atento escrito 
de 23 de Mayo pasado invitándome 
al acto de entrega de los Premios 
Nacionales de Urbanismo 1987, 
entre los cuales se ha galardonado 
el proyecto de Paseo Marítimo de 
este municipio, lamento comunicarle 
que no será posible mi asistencia a 
dicho acto por compromisos 
anteriormente adquiridos. 

Ello no obstante debo manifes-
tar, una vez más, mi preocupación 
personal y la de la Corporación que 
represento por la forma en que se 
está gestionando y desarrollando el 
referido proyecto (inicialmente 
planeada su ejecución para un plazo 
de un año y actualmente prevista 
para tres), con las consecuentes 
distorsiones que todo ello implica 
para un municipio eminentemente 
turístico como el nuestro." 

17 de Juny 
Es disputa a la Piscina Olímpica 

del Càmping Riembau el Campionat 
Provincial de Natació amb aletes, 
organitzat pel Centre d'Activitats 
Subaquàtiques Costa Brava. 

El Campionat consta de tres 
proves: 400 m., 100 m. i 25 m. 
apnea, essent la classificació la 
següent: 
ler.-J. Cervera 48 punts 
2oa- J. Gimbernat 45 punts 
3er.- A. Gimbernat 42 punts 
4rt.-J.López 35 punts 
5è. -1. Martínez 34 punts 

25 de Juny 
S'enquitrana tota la part lateral 

i posterior del poliesportiu municipal 
de la Plaça d'Europa per tal de 
facilitar l'aparcament i evitar la 
polseguera i enfangament en els dies 
de pluja. L'operació s'ha fet aplicant 
dues capes d'asfalt. En aquesta 
decisió de l'Ajuntament hi ha tingut 
molt a veure la pressió del col·lectiu 
de comerciants. Amb aquesta deci-
sió s'entreveu la poca predisposició 
de l'equip de govern a continuar exe-
cutant la resta del projecte, el qual 
contempla zones 
ajardinades en els 
laterals que s'han 
enquitranat. 

25 de Juny 
Té lloc al 

Pavelló la final de 
la Copa Federació 
de futbol sala amb 
la participació dels 
equips Esports 
Marques de Lloret, Centra-Olot, 
Recreatius Marcos de Blanes, 
Lampisteria Boada de Blanes, 
Penya Barcelonista de Blanes i el 
harry's Bar, l'equip amfitrió del 

I poble. L'Esports Marques es 
proclamà campió, mentre que el club 
local guanyà el partit amb la Penya 
Barcelonista per 6 - 5 i perdé amb el 
campió per 10-1. 

Paral·lelament es disputen dos 
partits d'exhibició; un entre el 
Finques Girona (campió del grup 3er. 
de la lliga estatal) i el Sagrada 
Família amb el resultat de 5 - 7. L' 
altre partit de categoria infantil 
entre l'Aro i el Tossa, acabà en 4 -
3 pels Ixals. 

27 de Juny 
Es presenta oficialment a 

Barcelona la 68 edició de la Volta 

Ciclista a Catalunya, en la qual el 
nostre municipi serà final d'etapa, 
l'únic enguany de les comarques 
gironines. Concretament serà el 
diumenge dia 4 de Setembre; aquest 
dia l'etapa estarà dividida en dos 
sectors: pel matí Hospitalet -
Barcelona contra-rellotge per equips 
i per la tarda Barcelona - Platja 
d'Aro amb 121 Km. de recorregut 
passant pels pobles gironins de 
Blanes, Lloret, Tossa, Sant Feliu i 
arribada a Platja d'Aro. 

4 de Juliol 
L'emissora local Ràdio Platja 

d'Aro - Cadena Catalana ha de 
suspendre les seves emissions a 
instàncies de la Generalitat per 
decret del 4 de Juliol per tal de poder 
obtenir posteriorment (possiblement 
passat l'estiu) una freqüència 
definitiva que la permeti operar 
sense més obstacles. L'inoportunitat 
de l'ordre, a començament d'estiu, 
ocasiona importants pèrdues a 
l'emissora amb els conseqüents 
problemes. Altres emissores 
catalanes en la mateixa situació 
han patit també aquest tancament, 
en principi provisional, entre elles la 
veïna Ràdio Sant Feliu. 

6 de Juliol 
L'empresa responsable dels 

parquímetres instal·lats al llarg de la 
carretera ha lliurat un informe del 
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CRONICA DE 60 DIES 
funcionament d'aquesta zona 
d'apar- cament. Segons aquest 
document, del 19 de maig al 4 de 
Juliol hi han aparcat 25.264 vehicles, 
és a dir, 550 vehicles diaris. La zona 
compresa entre la cruïlla Avda. Juli 
Garreta - ctra. Sant Feliu fins a 
l'Ajuntament ha tingut una ocupació 
molt més gran que la resta de la 
zona que arriba fins a Can Baldiri. 
La durada dels aparcaments ha 
estat la següent: 
DeOaSOmn. 15% 
De 30 mn. a 1 h. 25 % 
D'l h. a 1,30 h, 35% 
D'l ,30 h. a 2 h. 15% 
De 2 h. a 3 h. 7 % 
De 3 h. a 4 h. 2 % 

La recaptació durant aquest 
periode ha estat de 2.014.350.- ptes. 
El servei és atès per 6 vigilants 
uniformats dividits en dos torns 
diaris. S'esmenta en el document, 
"els inevitables problemes sorgits en 
qualsevol implantació d'aquest 

nització del Goldwing Club España. 
Prop de 300 motos d'aquest tipus 
amb totes les variants imaginables 
(side-car, tres rodes, amb remolc, 
etc...) hi participaren, provinents de 
tots els països europeus apart d'un 
canadenc i incluitá el centenar 
d'espanyols. Els motoristes varen 
fer varis recorreguts, tant de 
turisme pels pobles de la costa com 
pel mateix municipi, degudament 
escortats per la Guàrdia Civil de 
Tràfic, despertant sempre la 
curiositat i admiració de la gent. 

20 de Juliol 
La Policia Municipal desallotja de 

la zona d'aparcament davant la 
platja situada entre el Ridaura i el 
Port Esportiu, nombroses auto-
caravanes que s'havien establert en 
aquell indret. Davant els problemes i 
sanitaris que comporta la situació 
així com l'ocupació de la via pública 
de forma inco-
rrecta, l'Ajun-

espai per aparcar al nombrós públic 
que sovinteja la zona de Punta 
Prima. 

28 de Juliol 
La bandera blava que otorga la 

Fundació per a l'Educació Ambiental 
Europea, que compta amb el suport 
de la Comissió Europea, en premi a 
la qualitat de l'aigua i de la sorra 
així com dels serveis de les platges, 
és otorgada a Platja d'Aro en un 
acte celebrat al Palau de la Gene-
ralitat presidit pel Conseller de Be-
nestar Social, Antoni Comas i amb 
la presència del director de l'oficina 
d'informació de la CEE a Madrid, 
Jaquín Portillos, el secretari d'estat 
per a la CEE, José Ramón Sánchez 
Moro i l'eurodiputat Caries Gasòliba. 
Acudí a recollir el premi l'alcalde 
Anicet Clara. Juntament amb el 
nostre, foren guardonats deu munici-
pis catalans més. 

tipus" i és que l'assumpte mig 
agrada als comerciants per la 
rotació de l'aparcament afavorint 
els seus comerços però indigna als 
veïns que han de pagar cada 
vegada que volen aparcar a la 
zona, molts dels quals ho han de fer 
cada dia per raons de treball. 

9 de Juliol 
Una espectacular concentració 

de motos "Goldwing" - motos de luxe 
i de gran cilindrada- tingué lloc al 
Càmping Valldaro sota l'orga-

t a m e n t optà 
per desallotjar 
als infractors. 

Anys enre-
ra, es produí la 
mateixa situa-
ció, actuant 
l'Ajuntament de la mateixa manera. 
Malgrat tot no hi ha a la zona cap 
prohibició expressa d'acampada ni 
cap delimitació d'aparcament ja que 
actualment els cotxes aparquen 
tant en bateria com de costat, 
perdent d'aquesta darrera forma 

31 de Juliol 
Es celebra al pa-

velló Municipal el VI 
Festival de Patinat-
ge Artístic sota or-
ganitzat pel Patinat-
ge Aro Club amb la 
participació de prop 
de 200 patinadors i 
patinadores dels 

Clubs de Palafrugell, Vilobí, Fornells, 
Girona, Riudellots, Salt, Cassà i 
Massanet així com del club amfitrió, 
el qual comptava a la pista amb 20 
participants. Sobresurt la presència 
de la campiona i subcampiona 
d'Espanya de categoria aleví. 
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REESTRUCTURACIÓ 
DE L EQUIP 

DE GOVERN 
MUNICIPAL 

Arran de la dimissió del regi-
dor de Turisme, Cultura i Esports, 
Armand Cruañas, s'ha produit una 
reestructuració important a 
l'Ajuntament en l'equip de govern. 
Recordem que l'Armand Cruañas 
deixava l'Ajuntament per motius de 
salut després del polèmic Ple que 
protagonitzà amb la seva actuació. 

El regidor que el substitueix 
és, evidentment, el següent de la llis-
ta del.C.D.S., Josep Amat i Rodrí-
guez malgrat els rumors que es di-
fongueren pel poble referents a la 
possibilitat de que fós Pablo ortiz el 
nou regidor enlloc d'Amat. Josep 
Amat és una persona lligada durant 
molts anys, pràcticament des dels 
començaments als equips de futbol 
de l'Aro, C.E. com a jugador i darre-
rament com a entrenador. 

Arran d'aquesta incorporació 
hi ha hagut una sèrie de canvis im-
portants en l'estructura de l'equip de 
govern orientada a acumular àrees 
de govern en menys regidors. 

Pel que fa a les Tinències 
d'Alcaldia, resten configurades de la 
següent manera: 

ler. Tinent d'Alcalde: Josep M« 
Bas i Auger. Continua tenint 

al seu càrrec les àrees 
d'Urbanisme i Obres. 

2on. Tinent d'Alcalde: Ricardo 
López Sarasa. Incorpora a 
l'àrea d'Hisenda que ja tenia, 
les matèries deixades per 
l'Armand Cruañas, Turisme, 
Cultura i Esports. 

Els altres dos regidors del 
C.D.S. passen a ocupar delegacioiïs 
del 2on. Tinent d'Alcalde Ricard 
López. Concretament, en Lluís Pujol 
ocupa la delegació dels serveis 
d'Hisenda mentre que Josep Amat 
gestiona la de Cultura i Esports. 
També, en Lluís Pujol, passa a ser 
delegat especial de la zona de 
S'Agaró, tasca que fins aleshores 
exercia el regidor sortint. Amb 
aquesta nova situació es produeix 
un canvi important en el tàndem 
C.D.S. - I.C. Per una part, és evi-
dent el cada vegada més accentuat 
protagonisme que va adquirint el ve-
terà regidor Ricardo López ja que 
va acumulant tasques: a la seva de 
l'Area d'Hisenda que desenvolupava 
fins el canvi s'hi ha d'afegir la impor-
tant regidoría de Turisme, Cultura i 
Esports, en la qual ja s'ha pres una 
decisió important, el president del 
Foment de Turisme passa ser el 
mateix regidor de l'Ajuntament. A 
més, López també té la delegació de 
l'alcaldia per a temes de personal. 

3er. Tinent d'Alcalde: acumula 
l'àrea de Serveis Públics, Viali-
tat. Sanitat i Serveis Públics, 
Transports i Circuí.lació, Políti-
ca i Habitatge i Activitats i 
Obertures. Era el mateix que 
gestionava en la seva tasca de 
regidor. 

Per l'altra part, cal destacar 
l'afiançament d'I.C. amb Joan Bassó 
a l'equip de govern; ha passat de ser 
regidor a 3er. Tinent d'Alcalde i 
membre de la Comissió de Govern. 
Difícilment cap altre grup polític en 
les seves condicions pugui obtenir 
tantes concessions com l'I.C. de 
1986 - 1990 ó les vulgui acceptar. 
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AUTOSERVE 
D'ALIMENTACIÓ 

Carretera Sant Feliu, nP 11 
PLATJA D'ARO 

PRODUCTOS MANTENIMIENTO HOSTELERIA E MDUSTfHA 

DISTRIBUIDOR DE: SPARTAN SCOTCH BRITE-CAMP 

Urbanización Dalmau Playa de Aro • Gerona 

PEDIDOS:1eléfono818470 

V i d e o \ J \ a m P a r a 

ctra. de Platja d'Aro a Palamós, 13 
Tel. (972) 81 70 16 - PLATJA D'ARO (Girona) 



YAGÓ-CORREU 
Sr. VuJcano: 
La veritat és que esperava amb molt 

dínterès el número 8 de "El Carrilet" per enterar-me de com 
anaven les cx)ses del municipi. 

- Que seguirem treballant quan els altres facin festa, cosa 
que em sembla bé. 
- Que la VI Flota americana no podrà amarrar a Plata d'Aro. 
- Que C. i U. va presentar una moció i que quan l'equip de 

govern va demostrar que els turistes mengen més 
botifarra, la varen retirar. 

- Que hi han taverners. 
- Que als Plens cada dia hi va més públic femení. 
- Que el timbre d'algunes veus esta destemplat. 
Total, que no nií'he enterat de res, pel que he arrencat les 

meves arrels i he decidit anar a donar un vol per veure si 
ménterava d'alguna cosa. Al principi em feia por que el 
personal s'esverés; veure caminar un pi no és corrent però el 
primer pagès que vaig trobar em va tranquilitzar: "No home, no 
tranquil, aquí el més pelat va amb "Mercedes". Més 
assossegat, vaig seguir caminant i mirant. Vaig veure que els 
jardins municipals estaven sense flors i molt ben treballats, 
segurament els serveis municipals del ram estaran preparant 
la temporada de la col, el bròquil i la patata tardana per 
fomentar el turisme d'hivern. 

Vaig passar per davant d'una obra on em va semblar que hi 
feien una planta de més i així ho vaig dir al que manava: qué 
dius, una planta més!, estàs molt d'orques. Veritat que hi ha 
turistes que ensenyen el cul?, doncs els edificis també poden 
ensenyar el soterrani. Com que per allà hi corria molt mal 
humor, vaig continuar caminant pels voltants d'un dels 
càmpings més grossos on hi vaig trobar el camió i l'escala 
dels serveis municipals arreglant les faroles de dins el 
càmping. Felicitats a l'equip de govern, sempre s'ha d'ajudar 

al desvalgut. Per cert, sembla que manca trempera farolera: 
farola que cau, farola que ja no s'aixeca. 

També vaig fer el tafaner pel quarter de la policia 
Municipal, quins cotxarros que tenen!, tenim més cotxes que 
policies, un d'ells dèia: és que ara hem de fer com la policia de 
Califòrnia, a més de vigilar el poble hem de patrullar pels 
"ranxos" i les hortes i per això necessitem cotxes potents. Pel 
camí vaig poder observar el fart de treballar que es fèien tres 
grues, les quals, per 4.000.- ptes. aparcaven bé els cotxes 
mal aparcats. S'ha de felicitar a l'equip del "Duque" per 
aquesta millora ja que els d'abans només en tenien una que 
feia aquesta feina. 

Vaig continuar el meu camí passant pel nou mercat. És 
collonut! Uns calçotets, que a qualsevol botiga valen 2.000.-
"peles", allà, per 300 te'ls endús posats. Els botiguers 
estàven contentíssims: "els venim a comprar aquí i els venem 
allà", dèien. 

Cansat ja de caminar, vaig anar a veure l'església de la 
Plaça d'Europa; a la dreta i a l'esquerra hi han dues rampes 
que s'endinsen en les entranyes de la terra. Em digueren que 
la de la dreta conecta amb les catacumbes de Roma i la de 
l'esquerra amb els túnels de contrabandistes de Lloret. 
Només el projecte diuen que ha costat 20 milions. També vaig 
observar que l'equip de govern segueix ajudant als pobres: ha 
donat un tros de la Plaça d'Europa a fi de que Enher pugui 
fer-hi un xalet pels seus transformadors. 

Bé Vulcano, un altre dia seguiré perquè si continuo, potser 
es despertaria l'oposició i portaria masses problemes al 
govern ducal-comunista i no vull que "s'espatxurrés", sinó no 
durarà els 3 anys que manquen. 

Una forta abraçada amb totes les meves branques. 
PinusReris 

No ha sido la primera vez ni tampoco sería la última y 
como diría aquel: "Cosas que suelen pasar en las mejores 
familias". 

Y es que es muy difícil resignarse a perder ciertas 
prerogativas que se tenían, en algunos tipos de trabajos, al 
principio, porque era su modus vivendi y no tenían otro tipo 
de sueldo, para luego institunacionalizarse como una 
segunda paga extraordinaria, la oficial y la petitoria. 

Entre los oficbs que tenían esta segunda paga extra, 
destacamos: los serenos, los carteros, los barrenderos, los 
xjlicías municipales, aunque éstos últimos, en forma de 
xjtellas de todo tipo y comestibles clásicos navideños que 
se colocaban, por parte de los donantes, a los pies del 
urbano, que en aquellos momento regulaba el tráfico; y 
algún que otro oficio más. 

Con la llegada de los tiempos modernos, de los 
semáforos, de las reivindicaciones sindicales, de las 
huelgas, etc., se acabó este tipo de dádiba, a Dios gracias. 

Pero algunos se resisten y quieren mantener esta forma 
de cobro, como algo, legal, por la ley de: usos y 
costumbres, pues te extienden, en algunos ¡ugares, hasta 
un RECIBI, SI lo pides como justificante de caja. 

Personalmente, estoy en contra de tal remuneración, 
pues no deja de ser humillante, tanto para quien lo recibe 
como para el que b entrega. 

Pero lo que no es admisible es que exista aún esta 
menos insinuando cantidades mínimas 

las. 
No sólo debería acabarse con este método desfasado, 

sinó que todos deberíamos denunciarlo, publicamente, 
aunque ello suponga tener miedo a ser perseguido mal 
mirado y peor tratado, cuando de recoger la basura de tu 
calle o edificio se trate. 

Quizá un tanto en jocoso tono, y ahora lo liaga, 
escribiendo mi denuncia sobre lo que hace días sucediera 
(noche del día 17 de Julio a las 24 horas y poco mas). 

19 de Septiembre - VALL D'ARAN 
7 días - Pensión Completa -19.700.- ptas. 

(salida de Sant Feliu y Platja de Aro) 

26 de Septiembre - GRECIA 
8 días - Pensión Completa - 70.000.- ptas. 

Incluido visitas, excursiones y crucero 
(Salida de Sant Feliu y Platja d'Aro) 

PRECIOS ESPECIALES 
EN HOTELES DE 

COSTA DE GALICIA Y SANTANDER 

Telèfons: 32 03 92 - 32 07 90 
S A N T F E L I U D E G U Í X O L S (Girona) 
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TRIBUNA POLITICA 

ID cas 
CEHTFÍO 

DEMOCRATICO 
YSOCIAL 

El Grup Municipal del C.D.S. de Castell-Platja 
d'Aro, després d'un any de gestió en el govern del nos-
tre municipi, es dirigeix a l'opinió pública aprofitant el 
marc ofert per la revista "El Carrilet", per a informar al 
municipi de la tasca que s'està portant a terme per 
l'equip de govern de les diferents àrees i en compliment 
del seu programa electoral. 

En primer lloc, ens agradaria parlar de les grans 
otxes que ja s'estaven executant en el moment de la nos-
tra entrada en el Consistori. 

P A S S E I G MARÍTIM 
El concurs d'idees va ser guanyat pel projecte dels 

arquitectes Fuses i Viader. 
Va ser exposat al públic durant el termini regla-

mentari per fer les oportunes alegacions. 
L'execució de les obres va ser contractada direc-

tament pel M.O.P.U. a l'empresa Dragados y Construc-
ciones, S.A., amb un termini d'execució de 29 mesos. 

Sabem que aquest projecte no és del gust de to-
thom, però una vegada acabada i entregada l'obra hi in-
troduirem totes les millores que es considerin conve-
nients. 

P L A Ç A D'EUROPA 
Ei Grup Municipal del C.D.S. de Castell-Platja 

d'Aro, va manifestar durant la campanya electoral de les 
darreres eleccions la seva disconfomiitat amb la ubica-
ció del Palau d'Esports i Congressos. 

Una vegada assumides les responsabilitats de go-
vern, hem cregut oportú l'acabament de la primera fase, 
sobretot per potenciar la pràctica de l'esport de base 
del nostre municipi, sense oblidar les altres activitats 
culturals o.de promoció que puguin ser compatibles. 

El projecte inicial ha estat ampliat amb un pàrking 
soterrani per a uns 400 vehicles que creiem que és ne-
cessari donada la categoria del nostre municipi. De mo-
ment i amb la finalitat de fer més decent la plaça i en 
tant no s'executi la segona fase del projecte, hem asfal-
tat i senyalitzat la zona d'aparcament d'aquesta plaça. 

Referent als equipaments culturals que formen 
part de la segona fase d'aquest projecte, estem conven-
çuts que és imprescindible la seva execució. 

Acomplint el nosti'e programa electoral, hem donat 
soluci'ó a les injustes aplicacions de valors en sòl rústic i 
urbà. 

Per tal d'evitar interpretacions subjectives o in-
coherents del Pla General d'Obres i Urbanisme, tenim 
preparat un text refós d'aquest Pla, que properament 

portarem a un Ple per a la seva aprovació. 
Hem assumit tots els compromisos de l'anterior 

Corporació, malgrat les dificultats en que els hem tro-
bat, i a la vegada estem portant a terme els nostres 
compromisos electorals per a millorar el medi de vida 
dels nostres veïns. 

Només enti-ar en el govern, ens vàrem verure en la 
urgent necessitat d'acondicionar l'Escola Comarcal Vall 
d'Aro, donat que el seu estat estava força deteriorat. 
La Llar d'Infants Municipal de Platja d'Aro, per primera 
vegada no tanca les seves portes durant els mesos 
d'estiu i a més a més aquest any, s'ha obert un menjador 
per als nostres petits. S'ha ampliat també l'horari del 
Casal d'Estiu oferint també servei de menjador i de 
transport. 

Amb la finalitat d'evitar la concentració de 
l'aparcament, s'han habilitat diferents zones, ampliant 
l'oferta de pàrking gratuït i a la vegada descentralitzat. 
S'han crea, en total a tot el municipi unes 1.000 noves 
places de pàrking. 

L'emplaçament del mercat ha estat canviat per a 
facilitar als nostres conciutadans un lloc més decent a la 
vegada que s'hi han constixiit uns urinaris públics. 

Els camins veïnals del municipi, han estat asfaltats. 
Les relacions de l'Ajuntament amb la Generalitat, 

han estat potenciades essent del tot satisfactòries. 
Després d'un llarg tràmit, s'ha aconseguit la Ban-

dera Blava d'Europa per a les nostres platges. 
L'Aula Polivalent del Col.legi Comarcal, serà una 

realitat aquest proper curs escolar. La seva consti-ucció 
just al costat mateix del Col.legi, ha començat aquest es-
tiu. 

L'Escola Municipal de Música, donat que el seu an-
terior emplaçament havia quedat petit, s'ha traslladat i 
ha estat dotada dels equipaments necessaris. 

Tal com es va prometre, la il.luminadó del Camp de 
Futbol Municipal de Castell d'Aro, s'ha millorat per a fa-
cilitar una millor pràctica de l'esport. 

Aquest any, una vegada més i després de fer unes 
gestions amb la Generalitat, s'ha aconseguit l'ampliació 
de l'horari comercial 

No disposant de més espai per a continuar enume-
rant la tasca feta pel nostre equip de govern, esperem 
en propers números de "El Carrilet", poder informar-
vos de temes que ens pertoquen a tots i dels projectes 
que ara tenim sobre la taula. 

LA CRISI 

De fet, la resolució de la crisi produida en el sí de 
l'equip de govern a resultes de la dimissió del Sr. 
Cruaftas, no ha fet més que tomar a posar les coses al 
seu lloc natural. La situació que perdurava des de les 
eleccions municipals era una situació que, per qualsevol 
observador de la política local, no podia durar gaire, era 
una situació anòmala. No era, ben mirat, sorprenent que 

el Sr. Ricard López estigués relegat a la Comissió 
d'Hisenda? No era sorprenent que un puntal del nou 
govern municipal com és el representant d'í.C., Sr. 
Bassó, estigués fora de la Comissió de Govern? No era 
sorprenent que el Sr. Cruafías hagués acceptat, 
ingènuamert, tria àrea que no dominava? 

Ja a les primeres dificultats es va veure que 
aquesta situació ficticia no podia durar. El Sr. López es 

-14-



converteix a les primeres de canvi en el portaveu 
habitual del C.D.S. Es toqui el tema que es toqui: 
Hisenda, Governació, Turisme, Cultura o Urbanisme, és 
ell el que domina i porta la veu cantant. És l'ànima de 
l'equip. 

Aquesta situació s'ha anat consolidant cada cop 
que sortia algun problema per als grups que governen. 
Per exemple: quan s'ha de negociar amb el personal, 
immediatament el Sr. López és nomenat regidor delegat 
de personal pel Sr. Alcalde. 

i així arribem a la culminació de la primera fase 
d'aquest procés natural: la dimissió del ponent de 
turisme, Sr. Cruañas i la resolució de la crisi originada 
per aquest fet. El regidor Sr. López és nomenat Tinent 
d'Alcalde d'Hisenda, Turisme, Cultura i Esports. 
Pràcticament ell dirigeix en aquests moment totes les 
àrees a excepció d'Urbanisme regida pel Sr. Bas. 
Provisionalment pensem, doncs el C.D.S. ja proclamava 
en un seu "escrit" que "Hisenda i urbanisme van units..." 

També el representant d'I.C., Sr. Bassó ha rebut 
el que li correspon i ha passat de Regidor Delegat a 
Tinent d'Alcalde, és a dir, membre corresponsable de les 
decisions que es prenen a la Comissió de Govern. Per 
altra part, mentre la crisi dura i no hi han comissions 

informatives, és a dir, en ei moment en que l'oposició té 
tallats els seus canals de 
per urgència a la com participació, les coses es fan 

ssió de govern o, pura simplement, per decret. Per exemple, I.C. i C.D.S. han 
aprovat a la Comissió de Govern o per decret d'alcaldia, 
ara que no hi han comissions informatives, coses com per 
exemple el contracte d'una persona com encarregat, per 
tres mesos, del Palau d'Esports o l'encàrrec a l'empresa 
que per Nadal va instal·lar la il.luminació al carrer, de 
"netejar i reparar totes les instal.lacions lluminoses de 
caràcter públic del terme municipal". 

0, com per exemple de compra per decret, tenim 
aquell en que es compra un Ford Scort per a la Policia 
[Municipal. Decret, per cert, fet pel Sr. López com 
Alcalde Accidental. Hi han moltes coses a explicar 
d'aquesta crisi, però ja ho farem en el seu moment i més 
extensament del que ens permet aquest escrit. 

Com a reflexió final, només ens queda demanar al 
Sr. Alcalde que procuri assistir a totes les comissions 
informatives, que busqui el diàleg entre tots abans que 
sigui massa tard, que prengui la iniciativa en totes les 
àrees si no vol arribar a convertir-se en una figura 
purament decorativa. La tasca és dura, ho comprenem, 
però la responsabilitat adquirida davant el poble així li 
exigeix. 

El Grup de C. i U., situat a l'Oposició de l'equip de 
Govern Municipal, vol agrair a la direcció de "EL 
CARRILET", l'oportunitat de fer arribar la nostra veu 
al ciutadà de Castell-Platja d'Aro. 

Pretenem contrastar la gestió de Govern amb la 
nostra tasca a l'Ajuntament, sense entrar en la dinàmica 
revanxista de l'abans, l'ara i el després evitant la 
desqualificació personal i amb l'ànim de que és més 
important convèncer que vèncer. 

En el ben entès que tota gestió comporta encerts i 
desencerts, fem palès que l'equip de Govern troba a la 
seva disposició un Planter de Personal i Tècnics: àmplia, 
competent i professional, una hisenda municipal 
informatitzada i sanejada; i un vast patrimoni 
d'equipaments i de sol urijà. 

Pel que fa al llistat d'inversions que recull el 
Pressupost Municipal, el grup C. i U., recolza les que 
coincideixen amb el nostre programa i en general totes 
les que puguin suposar una millora de la qualitat de vida 
del Municipi, si bé, l'urgència d'algunes inversions, 
contrasta amb la lentitut d'execució dels projectes pef 
part de l'equip de Govern. 

És evident que l'imatge de netedat i embelliment 
que reclama CASTELL-PLATJA D'ARO, no arriba a 
allò que seria desitjable, creiem que l'Equip de Govern 
hauria de renovar esforços per aixecar el llistó, ja que 
compta amb els recursos per aconseguir-ho. 

Pensem que és injust que els problemes puntuals 
que han surgit en l'execució de les obres del Passeig 
Marítim, s'argumentin com una Herència de l'anterior 
equip de Govern, quan en el seu moment podien haver fet 
modificacions i en canvi, el varen qualificar com un 
projecte satisfactòriament concebut. 

No es pot dir tampoc que hagi estat afortunada la 
gestió de l'equip de Govern en la Implantació dels arbres 

al Passeig Marítim. 
Sobre el Palau Polivalent de la Plaça d'Europa, el 

Grup C. i U. va presentar una moció per a la creació d'un 
FOMENT D'ACTIVITATS MUNICIPALS, que es 
preocupés de donar vida al recinte i coordinés les 
ACTIVITATS CULTURALS i ESPORTIVES i de 
LLEURE de tot el Municipi. La protesta fou 
desconsiderada per part de l'equip de Govern. 

També vàrem proposar la contractació d'un 
Director Turístic i d'Activitats com a professional 
deslligat de tota influència, que fos el generador 
d'iniciatives turístiques, informes tècnicament de les 
propostes i coordinés les activitats. A falta 
d'arguments, dóna la impressió que l'únic que ha fet 
aturar la nostra proposta són raons polítiques 
partidistes. 

Desitgem al Sr. RICARDO LÓPEZ, flamant 
Ponent de Turísme, tota mena d'èxits en la seva tasca, 
malgrat no estar d'acord en que els membres del Foment 
no hagin pogut elegir el seu President, ni en l'anuLlació 
de les Comissions del FOMENT DE TURISME; voldríem 
equivocar-nos, però entenem que d'entrada el 
plantejament no és el més apropiat. 

En noves oportunitats esperem tomar a aquesta 
TRIBUNA CIUTADANA, mentre treballem amb la 
legitimitat que el vot popular ens atorga, esgotarem les 
possibilitats que el reglament orgànic Municipal ens 
autoritza. I en la mesura que l'equip de Govern ens ho 
permeti, intentarem millorar la Gestió MUNICIPAL 
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LA MILLOR OFERTA EN PELL 

ctra. a Sant Feliu, 22 - PLATJA D'ARO 
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XEVILLUSIONS 

LA LLAÇADA INÚTIL 
Amb aquest senzill joc, que es pot presentar en qualsevol 

moment, ja que els accessoris o materials que es necessiten es 
poden trotear fàcilment, podeu guanyar apostes i prestigi 
demostrant que sou capaços d'alliberar el mocador sense 
desfer cap dels nusos. Durant més de sis mesos hie presentat 
aquest joc cada dia, explicant una faula o història com a 
guarniment. El mocador pot ser de butxaca o millor de coll. 
Escolliu-ne un de fi, elegant i de colors cridaners, si és 
possible de seda, com els que fan servir normalment les 
senyores.. Amb una cinta, cordill o corda fina —ÍIO difícil 
d'aconseguir en el bar, tenda o restaurant on podeu 
improvisar aquest joc—, lligueu el braç d'un voluntari i deixant 
uns 50 cm., de corda o cordill, lligueu l'altre cap a l'altre braç, 
tal com indica el dibuix 

La meva petita història consistia a presentar el mocador 
deixat i preguntar si sabien el que era. Tots deien que era un 
mocador, però jo ho negava dient que ells veien un mocador, 

però que en realitat no era altra cosa que una princesa. Les 
rialles eren instantànies, però a partir d'aquí es feien 
còmplices de la meva fantasia i jugaven amb mi escoltant i 
acceptant els meus inofensius relats. 

La princesa, desitjosa de passar desapercebuda perquè la 
premsa i altres mitjans informatius no la marégessin, fou 
víctima d'un segrest confiant-se a una senyora que la va lligar i 
va fer-la presonera d'un ogre molt malvat. Mentre es conta 
tota aquesta història, es fa lligar el mocador en forma de 
circunferència en el tall de corda de l'hipotètic ogre, tal com 
indica el dibuix n= 1..La senyora a qui ia princesa es confià no 
era altra cosa que una "bruixa", i només ella sap desfer els 
seus nusos. La princesa està presonera, no es pot escapar, 
està lligada sota el control de l'ogre, que la reté i que, confiat, 
dorm (feu tancar els ulls a l'espectador que prestà els seus 
canells). Com podrem alliberar la princesa? Estava escrit que 
arribaria el príncep que la buscava; sortí del seu castell i 
caminà per muntanyes i pobles disfressat de mag, entretenint 
grans i nens, però sempre amb una profunda tristesa que no 
volia treure a fora. Quan la troba, s'hi acosta sense fer fressa, 
i amb suavitat, trasllada la princesa que penjava del braç de 
l'ogre (dibuix 2). Comprova el nus que hi va fer la bruixa i el 
passa per dintre la corda que lliga el canell (dibuix 3) i pel 
bude que es forma —assenyalat amb una D—, passa la mà o el 
puny, mentre continua estirant el mocador fjns que queda 
alliberat i sense haver desfet cap nus. La princesa ja està 
lliure i el príncep de la màgia s'allunya amb ella abraçada al seu 
coli. Es passa el mocador pel cap fins a tomar-lo a la seva 
propietària. De nou en el seu castell, nq es coneix com acabà la 
història entre ells dos; el que sí és cert és que l'ogre continuà 
lligat i que el secret dels nusos va desaparèixer amb la bruixa, 
de la qual mai més no es va saber res. 
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II MONDIEU' ESCOLA DEL 
En un municipi turístic com el nostre no hi 

podia mancar-hi una casa de colònies per a 
l'esbarjo de la mainada. "Mondieu" s'instal.là 
amb aquesta finalitat però a més ofereix als 
seus estadants l'oportunitat de conèixer més bé 
l'entorn centrant-se en l'estudi de la mar. 

MONDIEU és un establiment dedicat des 
de l'inici del 1983 a allotjar en les seves 
instal·lacions a nens i joves en el seu temps de 
lleure, oferint tots els serveis propis d'una casa 
de colònies. No obstant no és fins el Gener 
d'aquest any-que es crea l'ESCOLA DEL 
MAR. La direcció i administració del centre 
corren a càrrec d'Amador Marín i Glòria Tort i la 

direcció i disseny dels tallers per la biòloga 
Anna Moliner. 

Aquesta ESCOLA DEL MAR pretén que 
en el llarg de les seves diferents fases, alhora 
que dóna uns coneixements concrets, 
contribueix a crear en els nanos una 
convivència forjada en el respecte i l'estimació 
del medi natural que és, al cap i a la fi, el nostre 
propi medi. Així es fan visites al mercat i llotja de 
Palamós, itinerarís pel litoral, visites al Port 
Nàutic, aiguamolls, etc... 

També es pretén fomentar la convivència 
dels escolars a l'inici del curs per tal d'incentivar 

Malgrat ser un lloc adient per a instal.lar-hi una casa de colònies, fins que l'Amador Marín i la Glòria Tort no s'arriscaren a deixar el seu restau-rant per a convertir-lo en una casa de colònies. Platja d'Aro no ha tingut un establiment d'aquest tipus. Establiment que a partir de finals de l'any passat ha endegat una Escola de Mar com a complement mon interessant de la seva tasca i aprofitant l'entorn. 
Per conèixer una mica més a fons aquesta experiència parlem amb l'Amador marin. Parlant amb ell es dedueix de seguida que la seva afec-ció pel submarinisme deu tenir molt a veure amb el naixement d'aquest projecte. 

— Quin tipus de gent teniu al vostre"establiment? 
— Habitualment tenim gent del país excepte Juliol i Agost 
que tenim francesos. 
— Com contacteu amb els vostres clients? 
— Els que tenim ara a l'estiu, concretament, venen per agèn-
cia, pero normalment tenim grups d'escoles. El més normal és 
que els grups contactin directament amb nosaltres degut a 
que ens coneixen a través d'altres que hagin estat aquí. Per 
agència tenim menor percentatge de clients, encara que va 
augmentant. 
— Com vàreu tenir l'idea de l'Escola de Mar? 
— Per dues raons: una per aprofitar l'entorn i l'altre per 
donar un sen/ei més ampli, aprofondint en el tema "Mar" que 
és el que tenim al costat nostre. Si hi ha les granges -escola 
de la muntanya o les escoles de natura-, és lògic que nosal-
tres fem el mateix però amb el mar, així oferim una cosa di-
ferent a la vegada que ampliem el temps de treball 
— Treballeu amb escoles de la comarca o de tot arreu? 
— El nostre principal client és Catalunya, sobretot 
Barcelona. 
—Teniu relactons o col.labora:ló amb les escoles dels vol-
tants? 

— Els petits de Calonge han passat per l'Escola del Mar. 
L'experiència va ser positiva i van quedar força satisfets, 
però cap més. He estat a Sant Feliu i Platja d'Aro presen-
tant el nou projecte. La meva intenció respecte a Castell-
Platja d'Aro era fer una mena d'intercanvi, fent una estada 
el mes de Novembre a preu de cost a canvi de que ells apor-
tessin el material que utilitzem; en principi van dir que sí, però 
a l'entrar en el Ple van decidir finalment que no. Amb els 
mestres no vam parlar perque de fet ja s'havia tallat el pas 
previ de l'Ajuntament. 
— Tota aquesta instal·lació, el manteniment, deu tenir un cost considerable. Rebeu algun tipus de subvenció d'alguna institució? 

— Per part d'institucions públiques, malgrat animar-nos en la 
tasca que fem i d'haver-ho demanat, no tenim cap tipus 
d'ajut. L'únic que he trobat és el suport de la Caixa de Bar-
celona, no ja en diners sinó en material que ells tenen, vídeos 
sobretot. La Generalitat també té material d'aquest tipus, el 
que passa és que s'ha de seguir un procediment burocràtic 
molt embolicat i fatigós i com que de material, entre el facili-
tat per la Caixa de Barcelona i també el prestat pel Zoològic 
de Barcelona i algunes fundacions privades, en tinc suficient. 
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MAR A PLATJA D ARO 
la coneixença entre els nens i d'ells amb els 
mestres en un ambient distendit i fora de la 
pressió ambiental de l'escola. Aquesta escola té 
dissenyats dos tipus diferents de cursets en 
base als mateixos temes. S'ajusten a dos 
diferents ventalls d'edats; de 6 a 10 anys i d'11 
a 16 anys. 

Pel que fa al material, aquest centre 
disposa d'una aula-laboratori de 250 ni^ 
equipada amb microscopi, una col.lecció de 
petxines i closques d'unes 90 espècies 
diferents, classificades i amb fitxa, recollides 
durant l'any a la zona del Comtat Sant Jordi. 
També disposa de videoteca, biblioteca. 

material de disecció, aquari marí, etc... 
La durada màxima dels tallers és de 5 

dies, de dilluns a divendres encara que hi ha la 
possibilitat de fer menys dies o diferents 
combinacions. El programa amb el que es 
treballa és el següent: 

Matins: treball de camp amb observació 
directa en el propi mitjà (d'algues, 
orografia, hàbitats, litorals en 
general,...) 

Tardes: treball de taula (laboratori, vídeo, 
disecció,...) 

doncs no he insistit. De material nostre, fet per nosaltres — També teniu aquari... 
— Sí, tenim un aquari de 1201. amb 80 espècies que hem cap-
turat nosaltres mateixos i els nens quan surten a fer les 
rutes. Hi han pocs peixos perque costen d'agafar vius, però 
poc a poc anirem ampliant. 
— Com esteu de projectes? 
— Ara estem preparant la següent fase de manera que, si 

també en tenim, concretament dos vídeos que hem d'acabar 
de muntar. La idea és també fer una pel.lícula sobre el reco-
rregut que els nens fan per la costa remarcant els aspectes 
més interessants a fi de que quan el facin s'hi fixin. 

En resum, de subvencions a nivell institucional, res de 
res, al menys fins el moment. De fet, el que està molt clar és 
que som competència i entrerti en conflicte amb ells, ho estic 
veient ara perque estic a l'associació de cases de colònies de 
Catalunya i estem en una "guerra oberta" amb ells. I, per 
exemple, és incongruent que ells facin les normes, ho regla-
menten I llavors monten cases de colònies a les escoles. 
— Balanç d'aquest primer any de funcionament dê l'Esccla del Mar? 
— Molt positiu. Vàrem començar l'Octubre passat però s'ha 
de dir que portàvem força temps preparant-ho. La biòloga ja 
feia un any que treballava el tema; s'ha hagut de fer un tre-
ball previ de cercar material: buscar i recollir espècies, fer 
les fitxes, ordenar-ho, etc... i aquesta tasca ens va portar 
un any i mig de feina. Ara tenim unes 120 espècies diferents 
de la zona de Treumal. 

un grup que ja ha vingut aquest any, torna, es trobarà que ja 
no fariem el mateix. Es a dir, seguim el nostre programa des-
envolupant els temes. També ens adaptem a les necessitats 
de cada escola si convé, sinó seguim el programa. 

En una estada d'una setmana toquem els peixos, els 
moluscs, una mica els equinoderms i gairebé res més. Des-
prés, és clar, ens resten quatre filums més que no els to-
quem, aleshores seria continuar amb això; això pel que fa a 
la fauna, pel que respecte a indústria i cultura ens resta un 
camp amplíssim per tocar perque de fet ferp^g^iííaütats: 
parlem una mica de la pesca, de la cultur;a 
mar. En definitiva, estem programant unj 
més temes. 

-19-



GRILL-RESTAURANT BB 

OBERT TOT L'ANY 

UN PARELL DE COSTELLES 
A LA BRASA 

MOLT INTIMES 

DISCO B.B. 

PLATJA DARO 
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O Cristalleries Cial. de l OIumini 

COSTA BRAVA SA. 
Serralleria en alumini i cristalleries 

VIDRES PLANS 
FUSTERIA ALUMINI 
MAMPARES BANY 

Ctra. Santa Cistina d'Aro, s/n. - Tel. (972) 81 82 15 
PLATJA D'ARO (Girona) 



Cal una protecció real i efectiva per Gavarres - Cadiretes i massís de Begur. 

"— El menhir de Vailbanera s'ha quedat sol, 
envoltat per la pols i la terra morta. 
— El responsable? 
— L'afany de lucre I aquesta concepció de la 
natura per part de l'home, que el porta a ex-
plotar-la sense Intentar comprendre-la." 

Darrerament les Gavarres s'han convertit en el 
plat fort de la premsa comarcal. Especialment el tema 
de la variant per la Vall de Sant Daniel, ha fet correr 
rius de tinta. Fa ja més de dos anys que Josep Matas 
es referí a la variant est com "el pitjor perill que ha 
amenaçat mai les Gavarres" (Punt Diari, 31-5-86). Po-
dem estar d'acord o no amb aquesta opinió. Però és in-
negable que si la N-ll finalment travessa aquella vall, hi 
deixarà una emprempta imborrable. 

Tot i això, la gravetat del tema de la variant no 
ens ha de fer perdre la visió de conjunt. Les Gavarres 
configuren una unitat geogràfica i ambiental. Una uni-
tat que, m'atreviria a dir, es continua al nord del mas-
sis de Begur i al sud pel de Cadiretes (o Ardenya). Per 
aquest motiu cal no oblidar que molts altres perills ame-
nacen aquestes muntanyes. Solen ser actuacions hu-
manes que afecten petites extensions (o no tan peti-
tes!) i que, per manca d'espectacularitat o per descp-
neixença, no se'ls dóna la difussió que ha tingut, per 
exemple, el tema de la variant. I em refereixo, concre-
tament, al golf del Mas Nou. 

Si pugeu, a Vailbanera i continueu per la carretera 
cap a Romanyá, podreu observar, si no ho heu fet en-
cara, les obres del futur golf. S'extenen per una consi-
derable zona entre els municipis de Castell-Platja d'Aro 
i Santa Cristina d'Aro. Les' podeu distingir fàcilment 
per l'absència total de vegetado. 

Quines són les repercussions, al nostre entendre, 
d'un golf dalt les Gavarres? 

La primera és la quasi total exterminació a la zona 
de la vegetació autòctona, per ser substituïda per una 
o dues espècies de gramínies que vulgarment anome-
nem gespa. També gran part dels animals moren du-
rant el procés de deforestació. 

Hom pot anar a 
un golf i pensar: "què 
bonics són els camps 
de gespa!" Però no 
ens deixem enganyar 
per les aparences. La 
sureda és un ecosis-
tema complexe, amb 
una vegetació rica: 
suros, alzines, arboç, 
galzeran, heura, ala-
dern... i tantes i tan-
tes plantes que apro-
fiten la llum solar i les 
molècules de l'aire i 
del sòl, transformant-
les en matèria orgàni-
ca. Aquesta serà 
aprofitada per tot un 
seguit de consumidors 

Ei menl i i r de Vailbanera 
s'ha quedat sol. 

)rimaris (o hervíbors) com el ratolí boscà, la rata ce-
larda, el conill, el tudó, el gafarró, etc. I alhora són pre-

sa dels carnívors, consumidors secundaris, com 
l'esparver, el gamarús, la serp verda, la geneta o la 
guineu. Amb el reciclatge es tanca el cicle, quan els 
bacteris descomposen la matèria orgànica, retornant 
els nutrients al sòl (vegeu la figura). 
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A SANTA CRISTINA D'ARO 
RESIDENCIAL 

A 100 MTS. NUCLI URBÀ I CLIMA SEC 

LLUM - ESPAI - CONFORT 
XALETS DE 170 A 230 M2 

SUP. ÚTIL + JARDÍ 
4 HAB. • 3 BANYS • GRAN SALÓ 
MENJADOR 2 NIVELLS • XEMENEIA 
LLAR • CUINA EQUIPADA • PORXO • 
BARBACOA • GARATGE TRES COTXES 
• MATERIALS I ACABATS DE LUXE • 
ANTENA TV PARABÒLICA. 

PER A NOMÉS 29 PROPIETARIS 

GIMNÀS 
SAUNES 
PISCINA 
SOLÀRIUM 
SALA DE JOCS 
(billar, ping-pong, etc.) 

CONSERGE LES 24 HORES AL SEU SERVEI 

SETEMBRE - 88 
EN VENDA FASE 

OBSEQUI 
Presentant aquest retallabie en la seva vi-sita a RESIDENCIAL VELLA PEDRA, li 
farem entrega d'un "ciauer-càmera foto-
pnrtamonedes". 

CADUCA el 30 - 9 - 88 
Si desitja més informació VELLA PEDRA 
truqui al telèfon 972-83 78 30 

1 



Per contra, un camp de gespa, lluny de ser un siste-
ma estable i autosuficient, té una estructura simple i 
artificial. Una sola espècie vegetal és la dominant, les 
altres són selectivament eliminades. Així, la varietat 
d'animals que poden aprofitar l'energia d'aquestes gra-
mínies és mínima. I a més l'home els persegueix per 
aquest motiu. Gairebé no existeix reciclatge, doncs la 
matèria orgànica morta (animalons i gespa tallada) sol 
ser retirada mecànicament. 

És per aquesta absència de reciclatge que hom ha 
d'utilitzar grans quantitats d'adob, normalment químic. 
L'adob no assimilat, juntament amb altres substàncies 
usades pel manteniment dels camps en bon estat, pas-
sen al subsòl i d'aquí a les aigües. Els productes a què 
ens referim són: herbicides, per eliminar la competència 
d'altres plantes herbàcies; insecticides, per exterminar 
els insectes que podrien alimentar-se o danyar la ges-
pa; pesticides, substàncies tòxiques per diferets ani-
mals; acaricides, específics contra àcars; etc., etc. 
Aquests productes no poden ser degradats pels bacte-
ris i es mantenen llarg temps a la xarxa trófica, Quan 
contaminen les aigües suposen un greu perill per a la 
salut dels ésser vius. 

A més, durant la fase de construcció d'aquest golf 
s'ha modificat el relleu, aplanant grans extensions de 
terreny i realitzant moviments de terres que poden ob-
servar-se des de varis quilòmetres de distància. Aques-
tes terres, no consolidades i sense vegetació que les 
subjecti, són fàcilment arrossegades per les pluges. 

restaurant 
EL RACO D 'EN 

ctra. de Platja d'Aro a St. Feliu, 41 
Tel. (972) 81 98 02 
PLATJA D'ARO (Girona) 

Així es perden els nutrients del sòl i s'erosiona la mun-
tanya, incrementant el volum de sediments del 
Ridaura. 

Un altre problema és l'immens cabal d'aigua que es 
requereix per a regar un golf d'aquestes dimensions. I a 
més, havent de salvar un desnivell superior a 300 me-
tres d'alçada, des del nivell del riu. Sembla haver un 
projecte per utilitzar el líquid provinent de la depurado-
ra. Si no fos així els problemes de manca d'aigua a 
l'estiu podrien accentuar-se a tota la Vall. 

LLUM SDLñR 

Pnéuctors 
Ak'íHà surera 

CommiJon 
EàUlc- 5osà 

Consumidors 

è^msrus 

Flux d'energia, molt simpl i f icat, en una sureda. 
Aquest cicle queda trencat en un camp de gespa, 
on a més s' introdueixen productes tòxics. 

Tampoc cal oblidar que, a part del bosc destruït, el 
golf també ocupará tradicionals zones de conrreu, ves-
tigis d'una economia n̂ greu regressió davant del turis-
me. I pensem que l'existència d'un altre golf en el mâ  
telx municipi de Santa Cristina cubreix sobradament 
les demandes dels practicants d'aquest esport. 

Per aquests motius el Grup de Natura STERNA vol 
manifestar la seva oposició al futur camp de golf. 
Creiem que l'impacte ecològic que suposa la seva cons-
trucció i que suposa el seu manteniment, el fa incompa-
tible amb la declaració de Parc Natural de les Gava-
rres. 

Amb això aprofitem per demanar a les institucions 
responsable, una protecció real i efectiva per Gava-
rres-Cadiretes i Massís de Begur. 

PERE PONS 
Grup de Natura STERNA 



GENTE DEL PUEBLO, BUENA GENTE 
De los que dan el callo y arriman el hombro cuando es menester. No se achica 

a la hora de levantar un saco de cebada, ni le asusta confundirse con la gente del 
pueblo, el pueblo de Castell d'Aro, cuando toca jugar la partida de cartas en el 
Casino. Sin embargo su figura, siempre vestida de negro, es fácil de distinguir. 
Estamos hablando de 

MOSSEN AGUSir 
Agustí Vila i Giró, párroco 

de la iglesia de Castell d'Aro, 
que nació en Palau Tordera el 
2 de Noviembre de 1933, en 
plena República. Guerra, Dic-
tadura y Monarquía Constitu-
cional. Media Historia de la 
España de este siglo está gra-
bada en su cabeza. Algunos 
recuerdos de niñez: 
— Algunos recuerdos de cuando la 
guerra civil... Yo era muy pequeño y 
vivía en Barcelona, pero se me que-
daron grabados los bombardeos. En 
uno de ellos quedé atrapado entre 
las rejas de un balcón. Recuerdo a mi 
perro que se comía las pastillas de 
jabón. Eran tiempos de escasez y ra-
cionamiento. De aquella época es la 
cicatriz que tengo en la ceja; pero 
ésta no es herida de guerra, sinó de 
juego. 

He penetrado en la iglesia pregun-
tando por mossèn Agustí. Sobre 
unos andamies dos obreros pican la 
pared para quitar el estuco que la 
cubre y dejar al descubierto los no-
bles sillares de piedra; otro tanto 
hace un obrero en el presbiterio, en-
caramado sobre una larga escalera. 
A fuerza de golpes va saliendo la 
piedra, mientras los bancos y suelo 
de la iglesia se van vistiendo de pol-
vo blanco y tierra. Grito al hombre 
de la escalera: 
—¿Anda por aquí mossèn Agustí? 

El hombre no me responde 
y comienza a descender. Está 
todo blanco de cal, aunque se 
diría que su pantalón fue ne-
gro algún día. Cuando llega a 
mi altura descubro que se tra-
ta del propio mossèn Agustí 
que oficia de obrero de la 
construcción. No me lo espe-
raba de esta guisa, la verdad. 
Y es que quizás estamos pre-
dispuestos a enjuiciar a las 
personas por su uniforme: los 
curas son así y los guardias 
son asao. 
— Estamos arreglando la iglesia. 
Primero empezamos por el tejado 
con la colaboración de todos; añora 

sacamos la piedra vista para dejar 
la iglesia en su estado primitivo. Ya 
va saliendo buena piedra. 
—ÀASÍ que empezaste por el teja-do? 
— Es de sentido común a la hora de 
reparar; por el tejado comienza el 
derrumbamiento de un edificio. 

Nos sentamos en un banco 
de la Iglesia, de cara al altar. 
Dentro de poco tiente que 
decir misa en medio de este 
desbarajuste de andamies y 
runa. 
— No es que sea muy cómodo para 
mis feligreses; pero, al fin y al cabo 
la misa es un sacrificio. 

Me viene a la memoria un 
viaje en grupo que hicimos a 
Roma en el que mossèn 
Agustí hacia de guía y aban-
derado. Tres días corriendo 
de un lado para otro detrás 
del mossèn. No conocimos 
Roma muy a fondo, por falta 
de tiempo, pero a cambio ad-
quirimos una preparación físi-
ca digna de las 
próximas Olim-
piadas. Inquie-
to, enérgico, 
voluntarioso... 
— ¿Por què te me-tiste a cura? ¿Existía algún pre-cedente en tu fami-lia? 
— No había ningún 
sacerdote en mi fa-
milia. Lo mío es yp-
cacional una opción 
persona. A los once 
años comencé a es-
tudiar en la Preceptoría de Bañólas, 
y a los catorce yá estaba en el Se-
minario de Gerona estudiando Filo-
sofía y Teología. Canté misa el día 
16 de Julio de 1955, festividad de la 
Virgen del Carmen, en la ermita del 
Remei de Bañólas. Era también la 
Virgen del Carmen patrona de los 
fabricantes de pastas, profesión de 
mi familia: por eso escogimos ese 
día. 

— Una vez consagrado sacerdote, ¿a dónde diriges tus pasos? 
— Estoy de coadjutor en Pineda de 
Mar durante cuatro años. Mas tarde 
soy párroco en Gaserans, Grions y 
Sant Feliu de Buxalleu. 

Cuando emprendí mi viaje 
con el burro Camilo hacia Hi-
nojosa del Duque, mossèn 
Agustí vino a despedirme y 
recuerdo que le dije: Aunque 
yo no sea creyente, échale 
una bendición al burro para 
que tenga buen viaje, que el 
pobre no tiene culpa de 
nada". Dudó^ un poco, pero al 
fin le echó una pequeña y di-
simulada bendición al burro, 
como, supongo, debe corres-
ponder a un ser irracional 
como Camilo. 
— Tu última estación fue Castell d'Aro. 
— Aquí llegué en el año 67, sustitu-
yendo a mossèn Gumersindo, al crea-
dor de nuestro "Pessebre Vivent", 
esa maravilla navideña que este 

año. Dios mediante, cumplirá su 
treinta aniversario. 

Gumersindo creó el 
"Pessebre Vivent" treinta 
años atrás y Agustí lo ha Ido 
recreando durante veinte 
años hasta conseguir que sea 
una importante expresión po-
pular y artística visitada por 
miles de personas en las fies-
tas navideñas. Pequeños y 
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mayores del pueblo se apres-
tan cada Invierno a realizar su 
papel de pastor, molinero, rey 
mago o San José, y así todo 
Castell d'Aro se convierte du-
rante unos días en Belén de 
Judá. 
— En un pueblo tan pequeño, ¿cuál es la labor de un cura? 
— Siempre hay cosas que 
hacer; todo depende de la 
disposición del individuo. Yo, 
aparte de la misión puramen-
te sacerdotal, fur promotor 
del primer equipo de fútbol, 
realizamos actividades cul-
turales en el Casino -cine y 
teatro, sobre todo-, organizo 
viajes de grupos a Roma... 
Hay muchas cosas por ha-
cer, lo que pasa es que falta 
equipo, gente joven dispuesta 
a organizar actividades. 
—4N0 has pensado en crear un local social para la juven-tud? 
— Por supuesto. Lo quisimos 
hacer junto a la iglesia, pero 
los vecinos se opusieron por-
que no querían crios cerca de 
sus casas. De todas formas 
es difícil competir con las dis-
cotecas y salas de fiesta 
que tiene la juventud en Plat-
ja d'Aro. 

Agustí, Agustí... 
También está Dios en-
tre los puctieros. Y las 
fiestas populares de 
Castell d'Aro no tienen com-
petencia posible en Platja: la 
fiesta del Remei, San Isidro, 
el "Pessebre Vivent", la Fies-
ta Mayor... A cada cual lo 
suyo. Fiestas populares para 
la gente del pueblo, dondé 
son bienvenidos propios y 
extraños. 
— San Isidro se celebra el domingo 
posterior al 15 de Mayo, caso de que 
no caiga el mismo día 15 en domingo. 
Es una fiesta propiamente campesi-
na y, como ya sabes, organizamos 
una maqnífica exposif̂ ión de plantas, 
flores, frutos y paneras digna de la 
casa que la cobija: el castillo deis 
Benedormiens. La fiesta del Remei 
se celebra el segundo domingo de 
Octubre, y la Fiesta Mayor, el pró-
ximo día ocho de Septiembre. 

Fiestas populares donde la aente 
se divierte de forma sana y al aire 
libre. En esto Castell d'Aro no ha de 
tenerle envidia a la Platja. 
— Alguna gente tiene de ti la Idea de que eres un cura pesetero, que te preocupas más de los dineros que de 

las almas. Quizás porque suben poco a la iglesia y sóio conocen de ti tu faceta de organizador de rifas en esas fiestas populares. 
— Los que te alcen que soy un cura 
)esetero no saben lo que dicen. No 
:e puedes imaginar lo mal que lo 
paso dejando en los comercios los 
talonarios para las rifas. Me gusta-

rla que esos que me critican lo hicie-
ran en mi lugar, porque esos dineros 
se necesitan para organizar las 
fiestas, para hacer labor social... 
No me gusta pedir dinero a nadie y 
lo que puedo nacer solo no le pido a 
nadie que lo haga por mí. 
— Vamos a dar por cierto que el di-nero que recoges en rifas, las limos-nas en la iglesia, etc., se destinan a fines sociales, para cubrir otras ne-cesidades que no son las tuyas. En-tonces, ¿de qué vives?, ¿de qué vive un cura? 
— El Obispado nos paga un sueldo 
de cuarenta mi! pesetas, que sale 
de la aportación del Estado y del 
fondo de compensación del propio 
Obispado, lo que las parroquias más 
ricas aportan en favor de las más 
pobres. 
— Esta parroquia no debe ser de las más ricas. 
— Mis fieles no tienen una extraor-
dinaria devoción. 

Quizás quieren ir gratis al 
cielo. Y ese viaje, como to-

dos, hay que pagarlo con sa-
crificio o con dinero. Que se 
enteren tus fieles. 
— Eres, en cuanto a vestimenta, un cura chapado a la antigua; cuando no te veo vestido con sotan^ vistes de negro con alzacuellos. ¿Eres un cura preconcialiar? 
— Un guardia urbano, cuando está 
de servicio, va vestido de guardia 
para que se le identifique y pueda 
ser úti a sus semejantes; un sacer-
dote, que está de guardia las veinti-
cuatro horas del día, debe llevar una 
señal de identidad por si alguien ne-
cesita de sus servicios. Yo nabitual-
mente llevo alzacuellos y, gracias a 
ello, he podido ayudar a mas de una 
persona que me na pedido auxilio es-
piritual, porque me han identificado 
como sacerdote. La sotana sólo la 
utilizo cuando oficio en la iglesia o lle-
vo el Santísimo a los enfermos. 
—También me dicen que perteneces al Opus Del, esa obra que última-mente no tiene muy buena prensa. Antes tampoco. 
— No sera tan mala cuando la Igle-
sia la ha bendecido como Prelatura. 
Los enemigos de la Obra es lógico 
que hablen mal de ella. 
— Yo no voy a enjuiciar al Opus, porque sólo sé de él por referencias; pero tú, mossèn Agustí, ¿perteneces o no perteneces al Opus Del? 
— Yo hice mi opción como Sacerdo-
te y no puedo ser socio de la Obra, 
aunque sí pertenezco a la Sociedad 
Sacerdota de la Santa Cruz del 
Opus Dei. 

Está bien, está bien... De 
alguna forma el Opus Del está 
presente en esa sociedad de 
nombre casi infinito. 
— Para terminar, me gustaría pre-guntarte: ¿qué le pedirías a los Re-yes Magos para tu parroquia de Castell d'Aro? 
—Dos cosas: un centro social donde 
los jóvenes desarrollen sus activida-
des lúdicas y culturales, donde quepa 
todo; y que se construyan suficien-
tes viviendas a precios justos para 
que puedan volver a su pueblo. Cas-
tell d'Aro, esas cincuenta familias jó-
venes que han tenido que ir a vivir a 
otro lugar por falta de vivienda. Este 
pueblo sería otra cosa con esa savia 
joven empüjando desde aquí. 

Que los Reyes Magos es-cuchen tus palabras, mossèn Agustí. Y en esta ocasión no diré aquello de "aquí están tus palabras y Jus palabras van a misa", porque me cons-ta que tus palabras están en misa cada día. 
Manuel Santos 
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A raiz de la dimisión del concejal ponente de turismo 
Armando Cruañas, el gabinete municipal ha sufrido una 
notable remodelación que creemos positiva y acertada 
por la incorporación a la labor de gobierno de nuevo perso-
nal. 

Las novedades más destacables de esta reestructu-
ración son: 
— Ricardo López sigue presidiendo la Comisión de Hacien-

da 
— Se nombra nuevo ponente de turismo al Sr. Ricardo 

López. 
— Ricardo López será, a partir de ahora, responsable de 

Cultura. — Deportes queda en manos del concejal Ricardo López. 
— Y sin duda la novedad más importante es la sustitu-

ción del actual presidente del Foment del Turisme por 
un hombre de indudable capacidad y valía como es 
nuestro amigo Ricardo López. 
En cuanto a lo demás, a falta de confirmación oficial, 

parece que la alcaldía seguirá teóricamente en manos de 
Aniceto Clara. 

El Ministerio de Obras Públicas y Urbanismo ha conce-
dido la Medalla al Mérito al Ayuntamiento de Castell-
Platja d'Aro por la construcción del Paseo Marítimo. 

Esta condecoración es totalmente merecida ya que 
muy pocos ayuntamientos tendrían el valor de soportar 
durante dos años y los que faltan, la chapuza que dicho 
Ministerio nos está haciendo. 

Aniceto Clara ha delegado gentilmente el honor de re-
coger la medalla en el ex-alcalde Ramiro Pons, artífice del 
proyecto y de su cesión al MOPU. 

Agustín Boix acaba de ver realizado su más preciado 
sueño: que Playa de Aro disponga de unos aseos públicos. 

Agustín se metió en política y estuvo 4 años de conce-
jal con esa única finalidad (aparte de incordiar a conver-
gentes y socialistas) pero el alcalde de entonces hizo 
caso omiso de esta reivindicación popular y así fue como 
en las últimas elecciones locales todos los vecinos que ha-
bían contraidb inflamación de vejiga por no disponer de 
este servicio, decidieibn no votarle. 

Al "Imperator Máximus", "Papa-Pipa", Zimmerman, 
como a tantos, se le ha subido el cargo a la cabeza y des-
de el pasado Carnaval aún no han conseguido quitarle la 
coraza y demás atributos del Carnestoltes, lo cual le 
crea graves problemas a la hora de ducharse y de hacer 
el amor. 
/ 

Pero él sostiene que para beber no le molesta en abso-
luto y que por lo tanto no se los quita. 

Y por si esto fuera poco, se ha empeñado en llevar a 
toda la peña de "Els Pipes" a desfilar por la Quinta Aveni-
da de Nueva York durante los actos de celebración del 5-
Centenario del descubrimiento de América el año 1992. 

Los Pipas han decidido beber un 10 % menos cada día 
(8 cervezas menos) y con lo que ahorren, comprarle una 
camisa de fuerza a su presidente. 

El pasado 3 de Agosto a las 21.30 h., en una clínica 
privada de nuestra localidad, nació una preciosa niña de 
padres-casi desconocidos que llevará por nombre "TV -
Platja d'Aro". 

Al nacer sólo pesó 2 kilos, 200 gramos por lo que de 
momento está en una sala especial para prematuros. 

Por lo imprevisto del parto y la humilde condición de 
los padres, sólo asistieron al nacimiento unos pastores 
que cuidaban sus rebaños en las cercanías. 

Como a la madre aún no le ha venido la leche, la es-
tán alimentando con unos vídeos de importación ricos en 
proteínas y sales minerales. 

— TV local, pequeña, 
padres... ¡BIENVENIDA! 

aunque no conozcas a tus 

Suspendida la huelga de maestros hasta Septiembre 
por vacaciones. 

Carmelito 
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POLICIA i SE ADANA 
Ara fa un any es va realitzar 

una enquesta a la població del nos-
tre municipi que va demostrar que 
un deis temes que més ens preocu-
pa és el de la Seguretat Ciutada-
na. 

La Seguretat Ciutadana és una 
situació. Tal i com diu el preàmbul 
del Reglament de la Policia Local 
de Platja d'Aro, la Policia Local 
com a policia democràtica, té com 
a principal missió donar al ciutadà 
tota la protecció necessària per tal 
que pugui exercir lliure i tran-
quil·lament els drets i llibertats que 
li reconeix la Llei. Aquesta situació 
de tranquil·litat és la Seguretat 
Ciutadana. 

Aquest és el marc en el que 
s'han de desenvolupar les tasques i 
funcions de la Policia Local. Podria 
ara fer una relació de les funcions 
de la Policia Local, però, per àm-
plia, podria cansar al lector; és per 
això que entrarem a examinar-ne 
els principals trets. 

Una de les principals tasques de 
la Policia Local és la de vetllar per 
la bona marxa de la circulació en el 
terme municipal. Això suposa, des 
de la direcció efectiva de la circula-
ció, amb el risc que comporta i la 
responsabilitat de la millor canalit-
zació amb el menor perill i molèstia 
pel ciutadà, fins a es actuacions 
encaminades a facilitar la vialitat, 
com la senyalització i aquella més 
delicada de la repressió -sense que 
ens faci por la paraula- d'aquells 
actes que pertorben la llibertat de 
la resta· Sempre s'ha dit que la lli-
bertat d'un home finalitza en co-
mençar la dels altres· Aquest axio-
ma és el que presideix sempre 
l'actuació del policia local a l'hora 
de denunciar el mal comportament 
d'un conductor, d'immobilitzar un 
vehicle o d'ordenar que sigui retirat 

per la grua· 
Aquesta activitat, val a dir, és 

la menys estimada per la totalitat 
dels agents de la po icia local, que 
amb estoica paciència han de sen-
tir d'aquells a qui acaben de fer un 
bon servei, quan els denuncien o re-
tiren el vehicle, que estan fent un 
brut negoci, i aprofito l'ocasió per a 
desmentir els rumors que tot sovint 
circulen sobre si els agents cobren 
comissions o tants per cent de les 
denuncies o retirades de vehicles· 
Gratifica personal i professional-
ment molt més poder fer un servei 
d'ajuda que un servei de repressió 
de la invasió per un del dret dels al-
tres. 

De l'ampli ventall de tasques 
que desenvolupa la Policia Local en 
podem fer dos grans grups. 

El primer són aquells serveis 
que suposen una ajuda a les perso-
nes, sigui en auxili en accidents (de 
tràfic, domèstics i altres), assis-
tència social, resolució de conflic-
tes privats i altres molts per l'estil. 
Val a dir que aquest tipus de ser-
veis són els més desconeguts pel 
ciutadà que tant sols els coneix 
quan l'afecten directament; hi ha 
dies en que són més de deu els nens 
perduts que són acollits a la Policia 
i tranquil.Itzats amb obsequis que 
la majoria de les vegades paguen 
els guàrdies de la seva butxaca, 
amb gran plaer personal i profes-
sional, fins que els recullen els seus 
pares. En altres ocasions, són ser-
veis a persones d'avançada edat o 
desvalgudes que fins i tot es pres-
ten en els propis.domicilis. I així una 
llarga llista. 

El segon grup el formen aquells 
serveis en que el Policia fa servir 
l'autoritat de la que n'és agent, per 
reprimir aquelles persones que vul-

neren els drets dels altres, sigui 
perseguint el delicte i els delin-
qüents, separant aquells que es ba-
rallen, fent complir les normatives 
municipals als que incumplint-les 
molesten o pertorben els drets dels 
altres, i en moltes ocasions en que 
s'ha de fer ús de l'autoritat per a 
solucionar un problema. 

En ambdues situacions, i en tot 
moment, el que motiva l'actuació 
de la Policia Local sempre és la de-
fensa dels drets de la majoria dels 
ciutadans en-front d'un atac per 
part d'un individu o d'un grup. Si re-
passem qualsevol actuació de la 
policia local, deixant a banda ani-
madversions i essent objectius, sem-
pre hi trobarem la defensa dels 
drets i llibertats de la col·lectivitat. 
Un tema diferent és que considerem 
injusta la Llei, però la policia no ha 
d'entrar en consideracions de justí-
cia sinó en la pura, encara que ra-
cional, aplicació de la llei en defensa 
del ciutadà. 

Per tal d'aconseguir fer realitat 
aquesta voluntat de servei i consi-
derant que moltes vegades el poli-
cia local ha de prendre difícils deci-
sions i fer complexes avaluacions 
de problemes en qüestió de segons, 
l'Ajuntament està posant al nostre 
abast aquells instruments i eines 
necessàries. He de dir que el nivell 
de formació dels agents de la nos-
tra Policia Local és molt bo i es va 
millorant dia a dia; quasi tota la 
plantilla ha passat des de l'abril del 
1987 per cursos de reciclatge a les 
Escoles de Policia de la Generalitat 
i de l'Ajuntament de Girona, que 
onze membres han seguit un curs 
de formació policial de quatre-
centes hores de durada, altres un 
curs sobre atestats per accidents 
de circulació, una dotzena un curs 
sobre recollida de denúncies i ates-
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tats per delictes, i tot un seguit de 
cursets que faciliten el portar a bon 
lloc els serveis encomanats. 

Per una altra banda, darrera-
ment hem estrenat nous vehicles 
de Policia; un és un vehicle patrulla 
modern i equipat, l'altre un furgó 
que fa els fets d'un vehicle patrulla 
modern i equipat, l'altre un furgó 
que fa els fets d'un vehicle patrulla 
normal i a més és un vehicle de sal-
vament urgent per aquelles oca-
sions en que no es pot esperar 
l'arribada de la Creu Roja. Vull fer 
notar que en la major part 
d'accidents és la Policia Local la 
primera en ser demanada pel ciuta-
dà i posteriorment som nosaltres 
que demanem la Creu Roja o els 
Bombers en cas de necessitat, és 
per això que necessitem un vehicle 
que ens permeti actuar en casos 
poc greus o d'extrema urgència ja 
que freqüentment som els primers 
en arribar al lloc del problema. 

Aquest estiu hem estrenat tam-

bé un nou servei per facilitar 
l'accés del ciutadà a la Policia Lo-
cal i per facilitar la col·laboració 
ciutadana, es tracta del servei te-
lefònic 092, les trucades al qual 
paga l'Ajuntament i per tant són 
totalment gratuites pel ciutadà. El 
092 s'ha de fer servir per a denun-
ciar qualsevol sospita i per fets ur-
gents; demanem que es deixi lliure 
en casos no urgents i que es conti-
nuí utilitzant el servei normal. 

Finalment vull excusar-me de no 
haver donat un rosari de xifres 
dels serveis que fa la Policia Local 
perque cansaria i no donaria la in-
formació que volem trametre. 

En un altre ordre hem de desta-
car el fet que el servei de policia és 
un servei absolutament humà, és 
donat i rebut sempre per persones i 
és sabut que les relacions entre 
persones són sempre complexes, i 
més quan una de les parts està do-
tada en teoria d'una certa superio-
ritat que li dóna l'exercici de 

l'Autoritat. Es per això que aprofi-
tem aquesta tribuna per demanar 
comprensió en els possibles errors 
que humanament es puguin come-
tre i ajuda en tot moment per poder 
dur a terme un servei millor al ciu-
tadà a l'hora que agraïm a tots 
aquells que en innombrables oca-
sions han col·laborat amb nosaltres 
per restablir la seguretat ciutada-
na. 

Acabant tal i com començà-
vem, la seguretat ciutadana és 
aquella situació en la que el ciutadà 
pot exercir lliure i tranquil·lament 
els drets i llibertats que li reconeix 
la llei, i la mateixa llei posa com a 
instruments per a crear aquesta 
situació de Cossos i Forces de Se-
guretat que no heu de dubtar a uti-
litzar quan els necessiteu i heu de 
saber entendre quan per facilitar 
l'exercici dels drets dels altres re-
primeixen 'una situació que els per-
torba. 

Carles Huguet i Morén 
Cap de Seguretat Ciutadana 

l i l i l í 

Cros-mar 
COMERÇ DE PEIX AL 
MAJOR I DETALL 

ESPEQAUTAT EN PEIX DE LA COSTA 

Edifici Round Store 
PLATJA D'ARO 

PROFESSORES NADIUES TITULADES 
donen classes de: 

ALEMANY 
FRANCÈS 

- A PLATJA D'ARO -
- TOTS ELS NIVELLS -

— inici curs 88/89 en grups d'octubre a maig 
— Particular tot l'any 
— Nens a partir de 7 anys 

Per més informació truqueu als 
Tels. 23 44 22per alemany 

2155 52 per francès 



Coordenades geogràfiques-
41°-47 -6" N. 3°-3 -5"E. 

FES-TE'N SOCI 

V IS ITA EL NOSTRE 
RESTAURANT 

G a r a j e L. D I L M É 

Ctra. Santa Cristina 
Tel. 81 76 88 
PLAYA DP ARO 

FOTO-FLASH 

Reportajes Fotográficos 
Fotografía Industrial 
Color - Bodas 

ctra. Sant Feliu, 7 
Telf. (972) 81 75 82 

PLATJA D'ARO (Girona) 

GRADUADO SOCIAL - SEGUROS ^ 
F INCAS BONAVÍA 

Agente de la Propiedad Inmobiliaria 
Administrador de Fincas 

SANT FELIU DE GUÍXOLS 
Cal le Bohera, 46 - Tel. 32 11 90 

PLATJA D 'ARO 
Cira. Santa Crist ina, 18 - Tet. 81 74 90 

alta perruquer ia mascul ina 
centre de postisseria 
manicures 

• C / P ioar .-^el M ^ i s/t-

rel. 81 78 0? - PLAl J/̂  D 'ARO COST Cj BRA-ZA 



ESPORTS 
^^^ LA R. F. D ALEMANYA 

GUANYA LA COPA DEL SOL DE TENIS 
Per tercer any consecutiu, el Club 

Tenis d'Aro ha tingut cura de 
l'organització del campionat europeu per 
equips infantils, més conegut com la 
Copa del Sol. Arribaren a la fase final 
els potents equips d'Alemanya, França, 
Suècia i Espanya. 

El passat 7 de Juliol, l'Ajuntament 
oferí un Cocktail de Benvinguda als par-
ticipants en el bonic marc del Castell de 
Benedormiens de Castell d'Aro, lloc on 
també tingué lloc el sorteig per apare-
llar els quatre equips participants. 
Aquest sorteig l'efectuà l'arbitre inter-
nacional, l'italià Sr. Giampero Ornaghi i 
els semifinalistes quedaren així: 

Espanya - França 
Suècia - Alemanya 

El dia 8 de Juliol a les 10 h. del matí 
començaren les dues eliminatòries amb 
gran assistènvcia de públic, tant nacio-
nal com simpatitzants francesos i ale-
manys que es congregaren a les ins-
tal.lacions del club animant als seus 
respectius equips. 

Espanya s'imposà a França per un 
rotund 4 a 1. Alex Corretja, Alex Bra-
gado, Juan Martínez i Jairo Velasco no 
van tenir cap problema amb els france-
sos, ja que la millor tècnica espanyola 
fou evident en tots els partits. L'únic 
punt francès l'aconseguí el jugador nú-
mero 3, que derrotà a Velasco per 6-3, 
6-3. 

Per la seva banda. Alemanya es 
classificava per disputar la final al de-
rrotà a Suècia per idèntic resultat que 
l'equip espanyol, és a dir, 4 a 1. Quan 
vam veure en acció als infantils ale-
manys ja vam veure que l'equip espan-
yol ho tindria difícil per guanyar-los, ja 
que amb els suecs demostraren la mag-
nífica qualitat del seu joc i potència en 
tots els cops. 

En la jornada del dia 9 s'enfrontaren 
els equips perdedors del dia abans per 
disputar-se la tercera i quarta plaça. 
En aquesta ocasió, els suecs 
s'imposaren als francesos per 3 a 2, 
salvant el fanalet vermell que alguns es 
pensaven que ocuparien els nòrdics. 

equip que està molt lluny de la qualitat 
a la qual estem acostumats a veure en 
les diferents competicions en les quals 
els suecs solen sortir com a favorits. 

Abans de jugar-se el darrer partit 
entre Suècia i França, s'efectuà l'acte 
de presentació dels equips, capitans, 
jutge àrbitre Internacional i jutge àrbitre 
nacional. Al comàs de l'himne olímpic 
desfilaren tots els participants per la 
pista central del C.T. d'Aro, acte bri-
llant per l'harmonia i colorit, tancant-se 
amb la interpretació dels himnes nacio-
nals de cada país. 

I arribem a la final del dia 10 que no 
podia començar millor per als nostres 
representants. L'espanyol Jairo, des-

de l'alemany Kolmann sobre Alex Co-
rretja, quin resultat de 6-2, 6-1 deixa 
prou clara la superioritat de l'alemany 
a la pista. 

Per tal de que no faltés emoció fins 
l'últim partit, el número 2 espanyol, 
Alex Bragado, s'imposà al seu contrari 
Ruhle per 6-0, 6-3 amb domini de Bra-
gado de principi a fi i empat un altre 
cop al marcador, ara a dues victòries. 

El darrer i decisiu partit enfrontà a 
Martínez i Schors. No va poder ser, el 
germànic guanyà per 6-2,6-4 i la Copa 
del Sol segueix sense figurar a les vitri-
nes espanyoles. Els infantils del nostre 
país no han-aconseguit mai la victòria 
en aquesta competició; veurem si el 

prés de perdre el primer set per un con-
tundent 6-0, va saper reaccionar amb 
il.lusió i ganes i guanyar en els dos sets 
següents per 7-5,6-1 al bon jugador ale-
many Hecht. 

La clau per vèncer a Alemanya es-
tava en el doble. Corretja i Bragado 
formen un bon doble i així ho demostra-
ren davant els alemanys; només la 
mala sort va fer que perdessin amb 
Kolmann i Nacke per 7-6, 7-6, dos 
"tiebreaks" que també haguessin pogut 
tenir color hispà si l'infortuni no 
s'hagués apoderat dels nostres infan-
tils. La jornada matinal acabà amb em-
pat a una victòria. Per la tarda, es co-
mençà amb el partit entre els números 
1 de cada país. Res a dir de la victòria 

proper any podem escriure sobre una 
victòria espanyola, doncs ja va essent 
hora. 

Al vespre, s'oferí un sopar de co-
miat als equips participants i el lliura-
ment de premis i trofeus. A l'acte assis-
tiren nombroses autoritats polítiques i 
esportives, les quals, en els seus parla-
ments, destacaren i felicitaren al C.T. 
d'Aro per la magnífica organització de 
la Copa del Sol i animaren als seus diri-
gents a seguir per aquest camí ja que, 
el C.T. d'Aro, és un marc únic per se-
guir organitzant-competicions interna-
cionals amb garantia d'èxit. A tots con-
testà el president del Club Sr. Joan Gi-
raut, agraint els elogis dedicats al Club. 

M.F. 
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Els (lubs Esportius de (astell-Platja d Aro, UN PER UN 

CLUB NAUTIC PORT D ARO 

actes socials. 
Any de fundació: 1984 
Activitats: Pràctica d'esports nàutics 
N2 de Socis: 750 socis 
Junta Directiva: President - Dr. Josep Quintana 

Sots-Presidents - Joan Pastó 
i Ricard Alsina 

Secretari - Ramon Gruartmoner 
Tresorer - Dr. Josep M- Gil Vernet 
Comodor - Francesc Fradera 
Vocals - Ricard Piñana 

Jaume Massaguer Antoni Rubio José A. Perote Carles Herrándiz i Joan Ferrer Dalga 
Vocal relacions socis estrangers - M. Doumenge 

En aquest número de "EL CARRILET" 
parlarem d'un club amb activitats adients 
per aquests mesos d'estiu: El CLUB 
NÀUTIC PORT D'ARO, una entitat molt 
jove, però com veurem amb molta 
envergadura i ambicions. 

En Joan Pastó, Sots-President primer del 
club, ens dóna a conèixer una de les entitats amb més 
activitat del nostre poble, i molt probablement poc 
coneguda per bona part dels lector de "EL CARRILET". 
— Joan, què fa el C.N. Port d'Aro? 
— La societat és esencialment esportiva i ha estat 
concebuda per ensenyar i fomentar els esports nàutics. 
Tenim l'Escola de Vela del club, que dóna classes 
d'iniciació, perfeccionament i regata. Organitzem regates 

de Creuers i de Vela. Fem concursos de pesca, Gimkama 
Motonàutica... Sense oblidar els actes socials que també 
organitza el Club. 
— Quantes embarcacions tenen cabuda al Port? 
— Actualment disposem d'uns 350 amarres. 
—Tinc entès que penseu fer una ampliació. 
— Sí. Farem una ampliació del Port, la qual cosa ens 
permetrà disposar d'uns 180 a 200 amarres més. I també 
tenim previst construir dintre d'el recinte del Club Nàutic 
uns 140 habitatges. Així podrem oferir els cursets de vela 
que actualment ja fem amb la possibilitat de que els 
alumnes facin estada al mateix club. 
— Quants esportistes federats teniu? 
— Estem afiliats a la Federació Catalana de Vela i 
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tenim federats un centenar de 
regatistes. 
— N'hi ha algun de destacat? 

— Doncs en Ricard Alsina, patró de l'embarcació 
GOLDEN'S GER que ha estat 2on. en el Gran Premi Port 
d'Aro, primer a la Copa Príncep de Girona, primer a la 
Regata PORT VALIS - PALMA i també primer a la 
Regata Sant Feliu - Ampuriabrava - Sant Feliu, entre 
faW d'altres destacades classr icacions. 

També vull esmentar a la Sònia Lozano (4̂  fèmina 
als Campionats d'Espanya), l'Ernest Navarro (4rt. al 
Campionat de Catalunya), en Jordi Herrándiz (primer al 
Costa Brava)... 
—Teniu molts socis? 
— Aproximadament uns 750, entre els que m'agradaria 
destacar en Lluís Alegre (Conseller de Comerç i Turisme 
de la Generalitat), en Jaume Aragall (cantant), l'Enric 
Reina (President de la Fira de Barcelona), en Josep 
Arnau (President de la Diputació de Girona), l'Anna 
Balletbó (Diputada al Parlament a Madrid), i d'altres 
personalitats. 
— IHem parlat que ei Ciub organitza actes socials, quins són aquests actes? 
— Organitzem la Festa del Carnaval, la Festa de Ràdio 
— Cadena Catalana, el Revellien de Fi d'Any i el 
lliurament de premis de fi de temporada, però Tacte més 
important és la Festa Social "CATALÀ UNIVERSAL" 
de la qual aquest estiu, el 16 d'agost en farem la tercera 
edició (quan surti "EL CARRILET" ja haurà passat). 
- 1 en què consisteix això dei "CATALÀ UNIVERSAL"? 
— Bé. Es tracte de, un cop l'any, a més de reunir els 
socis, i amics del Club, aquest testimoni d'admiració i 
estima a dos catalans que al llarg de la seva vida s'han 
destacat a tot el món. Els hi donem el títol de Soci 
d'Honor i el Trofeu "Ancora d'Or" del nostre Club Nàutic 
Port d'Aro. Amb això volem oferir una prova del nostre 
afecte a tots aquells que han contribuït a difondre les 
qualitats i característiques de les nostres terres, tant en 
el camp artístic com en l'esportiu. 
— Qui han merescut fins ara el vostre trofeu "Àncora 
d'Or"? 
— En la primera edició, el títol de "Català Universal" el 
vàrem oferir a en Xavier Cugat. L'anv passat varen 
ésser distingits Modest Cuixart i Josep Tharrats. 

Aquest any la distinció ha recaigut en la cantant 
Victòria dels Àngels i el Regatista Miquel Noguer. 

La Festa la constituirà un Sopar de Gala amb 
actuacions músicals, coordinat i presentat pel popular 
Salvador Alsius, presentador de programa "Blanc o 
Negre" de TV3. 

Paríem també amb en Josep Sarquella, Director de la 
Secció Esportiva del Club Nàutic Port d'Aro, perque ens 
concreti més la part esportiva. 

—Comencem per l'Escola de Vela? 
— L'Escola de Vela del C.N. Port d'Aro té com a ob ectiu 
promocionar aquest esport entre els socis, els hab tants 
de Castell-Platja d'Aro i voltants. Fem 4 cursos 
d'iniciació, de 12 dies de durada cadascun durant els 
mesos de Juliol i Agost. Diferenciats en Vela Infantil, de 8 
a 14 anys i Vela Lleugera, a partir dels 15 anys. 

/ Els cursos de Perfeccionament i Regata els realitzem durant els mesos de baixa temporada. 
I També fem cursos per internats en mesos de baixa temporada, en els quals, els alumnes realitzen, a més, diverses activitats esportives i culturals. 
A més, el passat mes de juny també vàrem fer un curs de Creuers. 

—I pel que fa a Competicions? 
— El Club organitza diferentes Regates: en Classe 
Creuers el Trofeu President, Trofeu Fred Palamós, 
Trofeu Aniversari (puntuable Trofeu Costa Brava), 
Trofeu Creso, Trofeu Gruartmoner, Trofeu Nàutica 
Casas, Gran Premi Port d'Aro, Trofeu de Nadal, i 
d'altres. També el passat mes de maig vàrem organitzar 
la III Copa d'Espanya First Class-8. 

Quant a Vela Lleugera, Campionats de Catalunya classe 420 i 470, Trofeu Costa Brava classe Europa i 420, Trofeu Costa Brava classe Optimist. Pel setembre farem el II Gran Open Port d'Aro i també el Trofeu Social.. 
—Els cursos són només per als socis? 
— L'Escola i el Club no és només per als socis. Tothom 
pot participar en les seves activitats. Jo voldria que la 
gent del poble s'acostés més al Club. 
— Però no es tracte d'un esport car, o diguem-ne d'èlite? 
— De cap manera. Prendre part als nostres cursets de 
l'Escola de Vela no ha de resultar més car que d'altres 
esports (esquí, tenis...). M'agradaria que tots éls que 
tinguin interès en els esports nàutics passessin per es 
oficines del club, on sera degudament informats i se'n 
donaran compte que no és geng difícil d'accedir-hi. I si no 
tenen temps a l'estiu, que vinguin a l'hivern, doncs per 
practicar Vela no necessàriament ha de fer calor. 

Deixem en josep Sarquella enfeinat en la seva tasca, 
així com abans en Joan Pastó ens ha deixat atrafagat 
en l'organització çíe la Festa Social "Català Universal", 
amb la por de que ens hem deixat més d'una cosa al 
tinter i un altre dia haurem de tornar a parlar del Club 
Nàutic Port d'Aro. 

A.T.C. 
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V A G O DE CUA 

NAIXEMENTS 
Daniel Cruz Cortés 2-6-88 
Pol Cerdan Lumbreras 7-6-88 
Cristian García Quesada 14-6-88 
Alexandre Gruartmoner Martínez 21-6-88 
José Pulido Pérez 29-6-88 
Domingo Moreno Aldoman 15-7-88 
Alba Ros Roldan 19-7-88 

MATRIMONIS 
Jordi Ros Maura amb 
Immaculada Fadeja Capdevila 28-5-88 
Josep Pujols Romeu amb 
Rosa M̂  Casellas Codina 11 -6-88 
Jordi Perpiñá Mas amb 
Lluïsa Martí Vidal 12-6-88 
Ramon Sunyer Tomas amb 
M« Josefa Castillo Garrido 24-6-88 
Elias Alvarez Abad amb 
Isabel Gassa Casanave 25-6-88 
Hendrin Varkevisser amb 
Caterina Nieto García 29-6-88 
Jonás MontesClemotamb 
Encamación Molina López 7-7-88 
José Segura Pasies amb 
Olga Sans Gómez 22-7-88 
Darlo Tettamanzi amb 
Concepción Sánchez-Gómez Cuquerella 23-7-88 

DEFUNCIONS 
Engracia Bonet Domenjo 3-6-88 
José Bonany Civit 9-6-88 
Maria Luz Carrera Larraga 9-6-88 

CAL RECORDAR 
Contribució urbana, taxes municipals i llicència fiscal: període 

de cobrament des de primers de «etembre fins a finals de 
novembre. 

AGENDA 
20 d'Agost: Havaneres a Castell d'Aro (22 hi.) 
21 d'Agost: Mostra d'Artesania 
20 - 21 d'Agost: Trofeu Costa Brava de vela classe "Optimist" 
23 d'Agost: Havaneres al Passeig fviarítim amb el grup "Llops de 

Mar" (22 h.) 
27 d'Agost: Havaneres a S'Agaró amb el grup "Llops de Mar" 

(22 h.) 
30 d'Agost: Sardanes a la Plaça d'Europa per la cobla "Foment 

de la Sardana" (22 h.) 
3 de Setembre: Havaneres a Castell d'Aro.pel grup "Bergantí" 

(22 h.) 
6 de Setembre: Sardanes davant el Màgic Park amb la cobla 

"Marimba" 
10 -11 de Setembre: II Gran Premi Port d'Aro de Vela. 
13 de Setembre: Havaneres a la ctra. Sant Feliu - c/. Pineda del 

Mar amb el grup "Port-Bo" 
20 de Setembre: Sardanes davant el Centre l'Avenir Fanalenc 

per la cobla "Principal de Cassà" 
27 de Setembre: Sardanes a la Plaça de l'Ajuntament per la co-

bla "Vila de Blanes" 

DE NOU, 
LA FESTA DE LA CERVESA 

Seguint amb la mania de copiar malament les festes de fora en lloc de revl-
taiitzar les nostres pròpies, aquest any del 8 al 12 d'Octubre tindrem una nova edi-
ció de la Festa de la Cervesa que servirà com a festa de cloenda de la temporada 
estiuenca. Esperem que no l'aprofitem per oblidar les penes que generi aquest estiu. 
La fira estarà montada, com l'any passat, a la carretera de Sant Feliu, la qual 
estarà tancada els dies que duri. El funcionament serà igual que l'any passat, és a 
dir, per poder entrar al recinte caldrà comprar una gerra de cervesa amb la qual 
s'obtindrà un ticket per beure a cadascun dels stands. Com a complement de la 
festa hi ha anunciat un concurs de beguda ràpida de cervesa i balls populars el di-
lluns dia 10 a les 6 h. de la tarda i un altre el dia 8, tarda i nit. El programa assegu-
ra que hi haurà "nombroses bandes d'uns mil músics"; després de l'experiència del 
Carnaval, ho transcribim amb totes les reserves que us podeu suposar. 
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RESTAURANT 
D me 

TERRASSA • GRILL 

F O R N DE LLENYA 

C U I N A DE SEMPRE 

Telf. 81 7925 C A S T E L L D ' A R O 
( G I R O N A ) 

WTEL 

Passeig Marítim, s n. 
PlATfA DARO 

Pels vostres banquets, reunions, casa-
ments, comunios..., us oferim el marc 
incomparable dels nostres salons. 

mMMMLMBmmmmmmmmmmmmmmmmmmmmm vjmjmMmími mjimmmmMmmMMmmM 



SIST TURA PÚBI i r i 
10 

Patates 

S E R A / E I A . D O I V I I O I L I 
F > E R E I X I O A R R E O 

ZeL 818^85 Traites Z r o p i c a í s 
mjMijmmmmmm^mmmmmmm^^ mmmmmmmmmmmmmíMmmmK 

serveis immobiliaris 

í 
^ administració de comunitats 

* lloguer d'apartaments 

^ assegurances 

EMILI CARRANZA I RODA Agent d assegurances col·legiat 
FRANCESC ALQUEZAR I PAGÈS Administrador de finques 
FRANCESC DELGADO I GONZÀl.EZ Agent d'assegurances col·legiat 

ctra. sant feliu. sjn. 
edifici saromar 

tel. 81 93 47 platja d'aro 
Cgirona) 


